
PLE DE L'AJUNTAMENT

Sessió Ordinària
Acta Núm. 1 

Dijous, 25 de gener de 2018
1a Convocatòria

Senyors/Senyores assistents: 

Alcaldessa-presidenta:  RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ

Regidors/Regidores: SR.  MIQUEL  ÀNGEL  DÍAZ  NARANJO,   SRA.  ROSA  MARIA
FERNÁNDEZ  LABELLA,  SR.   JORDI  TORT  I  REINA,  SR.  JORDI  JIMÉNEZ
HORCAJADAS,  SR.  GERMÁN  BARRENA  CASERO,  SR.  ÈRIC  PLAZA  LÓPEZ,  SRA.
GEMMA  BADIA  CEQUIER,  SR.  MIGUEL-ÁNGEL  IBÁÑEZ  GINER,  SR.  CARLOS
GARCÍA AJENJO, SR. FRANCISCO GAVILÁN PEÑA, SR. ANDREU PÉREZ LORITE, SR.
ALBERT  MASSANA  I  GRÀCIA,  SRA.  MARTA  JIMÉNEZ  I  IBORRA,  SR.  MIGUEL
HERRERA  DÍAZ,  SR.  JUAN  CARLOS  BONDÍA  GARCÍA,  SRA.  MÓNICA  PARÉS
CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO, SR. RAMON CASTELLANO ESPINOSA I
SR. ANTONI RAFANELL AMAT. 

Funcionaris:
Secretari General: Sr. Roger Cots Valverde
Interventor: Sr. Jose María García Pascual

En el saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la  Plaça de Jaume Balmes, s/n  , es va
reunir  el  Ple  de  l'Ajuntament  el  dia  25  de  gener  de  2018,  en  sessió  ordinària,  primera
convocatòria,  amb   la  presidència   de  la  Sra.  Raquel  Sánchez  Jiménez,  com  alcaldessa-
presidenta,  concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari
general Sr. Roger Cots Valverde.

La Sra. Guadalupe del Río Reyes, justificadament, no va assistir a la sessió.

Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.

I essent les 18 hores i 7 minuts, la Sra. Alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 

Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els
acords següents:
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1 – ACTES  SESSIONS ANTERIORS

Aprovar les actes de les sessions anteriors, núm. 12 i núm. 13, de dates 30 de novembre i 22 de 
desembre de 2017, respectivament.

PART RESOLUTIVA DEL PLE

 2  –    DONAR  COMPTE  DE  L’INFORME  D’INTERVENCIÓ  D’AVALUACIÓ  DEL  
COMPLIMENT DE L’OBJECTIU D’ESTABILITAT, REGLA DE DESPESA I NIVELL
DE DEUTE VIU CORRESPONENT A LA CORPORACIÓ I ENS DEPENENTS QUE
FORMEN PART DEL SECTOR ADMINISTRACIONS PUBLIQUES, EN RELACIÓ AL
PRESSUPOST PER L’EXERCICI 2018
 
En aplicació de l’article 15 de l’Ordre HAP/2015/2012 , d’1 d’octubre de 2012, per la qual es
desenvolupen les obligacions de subministrament d’nformació previstes a la LLOEPSF es dona
compte de l’informe d’intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat, regla
de despesa i nivell d’endeutament viu corresponent a la Corporació i Ens depenents, que formen
part del sector Administracions Públiques, en relació al Pressupost per l’exercici 2018.

3 –   APROVACIÓ INICIAL PRESSUPOST GENERAL ANY 2018  
 
FETS
 
El pressupost General de l’Entitat constitueix l’expressió xifrada conjunta i sistemàtica de les
obligacions que com a màxim poden reconèixer l’Entitat  i  els  seus OOAA, i  els  drets que
preveuen liquidar durant el corresponen exercici ; així com les previsions d’ingressos i despeses
de les Societats Mercantils el capital social de les quals pertanyi íntegrament a l’Entitat Local.
 
Les  Entitats  Locals  elaboraran  i  aprovaran  anualment  un  Pressupost  General  ,  en  el  que
s’integraran :

• El pressupost de la pròpia Entitat
• Els dels OOAA dependents d’aquella 
• Els estats de previsió de despeses e ingressos de les Societat Mercantils el capital social

de les quals pertanyi íntegrament a l’Entitat local.
El Pressupost General contindrà per cadascú dels Pressupostos que en el s’integren :

-Els estats de despeses en els que s’inclouran amb la deguda especificació, els crèdits
necessaris per atendre el compliment de les obligacions .
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-Els  estats  d’ingressos  en  els  que  figuraran  les  estimacions  dels  diferents  recursos
econòmics a liquidar durant l’exercici.

Les Bases d’Execució del pressupost que hauran de contenir l’adaptació de les disposicions
generals en matèria pressupostària a l’organització de la pròpia Entitat
 
Al Pressupost General s’uniran com annexes :

-Els programes anuals d’actuació, inversions i finançament de les Societats Mercantils
el capital social del qual sigui titular únic o majoritari l’Entitat Local. 
-L’estat  de  consolidació  del  pressupost  de  la  mateixa  Entitat  amb  el  de  tots  els
pressupostos i estats de previsió dels seus OOAA i Societats Mercantils .
-Els plans d’inversions i els seus programes de finançament.
-L’estat de previsió de moviments i situació del deute .
 

El pla d’inversions que haurà de coordinar-se, en el seu cas amb el programa d’actuació i Plans
d’etapes de Planejament urbanístic, es complementarà amb el Programa Financer.
 
Els  pressupostos  s’ajustaran a  l’estructura  establerta  per  l’ordre  del  Ministeri  d’Economia i
Hisenda de 3 de desembre de 2008 i Ordre HAP/419/2014 de 14 de març.
 
Cadascú dels Pressupostos que s’integren en el Pressupost General haurà d’aprovar-se sense
dèficit inicial . 
 
FONAMENTS DE DRET
 

• Art.162 i ss. Del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text
refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.

• Art.  90  de  la  Llei  7/1985,  de  2  d’abril,  Reguladora  de  les  Bases  del  Règim Local
d’incorporació de les Plantillas de l’Ajuntament.

• Art. 20.1 Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril d’exposició pública al BOP
• Art. 169.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova la Llei

Reguladora de les Hisendes Locals de presentació de reclamacions. 

Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia proposa
al Ple de , previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent, l’adopció dels següents:
 
ACORDS
 
PRIMER.- Aprovar inicialment, tal com es disposa en l'Art. 162 i ss. del Reial Decret Legislatiu
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, el
PRESSUPOST GENERAL per l’any 2018 i les seves Bases d'Execució, que comprèn el Pressupost
de l'Ajuntament, i les previsions d'ingressos i despeses de les Empreses Municipals (Prestació de
Serveis al Ciutadà, SA, i Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA, ).
 
El resum numèric, per capítols, dels diferents Pressupostos que s'integren en el Pressupost General
és el següent:
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PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT  
 
ESTAT DE DESPESES  
 
CAPÍTOL I Despeses de personal : 17.639.760,00 €
CAPÍTOL II Despeses en béns corrents i serveis: 10.119.774,01 €
CAPÍTOL III Despeses financeres: 1.129.500,00 €
CAPÍTOL IV Transferències corrents: 13.511.047,50 €
CAPÍTOL VI Inversions Reals: 511.400,00 €
CAPÍTOL VII Transferències de capital: 14.100,00 €
CAPÍTOL VIII Actius Financers: 0
CAPÍTOL IX Passius Financers : 2.819.142,00 €
 
TOTAL: 45.744.723,51 €

ESTAT D'INGRESSOS
 
CAPÍTOL I Impostos Directes: 22.517.660,00 €
CAPÍTOL II Impostos Indirectes: 878.000,00 €
CAPÍTOL III Taxes i altres ingressos: 7.409.655,44 €
CAPÍTOL IV Transferències corrents: 13.348.688,42 €
CAPÍTOL V Ingressos Patrimonials: 1.466.431,00 € 
CAPÍTOL VI Alienació d'Inversions reals: 0
CAPÍTOL VII Transferències de capital: 0
CAPÍTOL VIII Actius Financers: 124.288,65 €
CAPÍTOL IX Passius Financers: 0
 
TOTAL : 45.744.723,51 €

PREVISIONS  DE  DESPESES  I  INGRESSOS  DE  LA  SOCIETAT  MERCANTIL
"PRESEC,S.A."
 
PREVISIONS DE DESPESES  
 
Despeses de personal : 8.044.701,12 €
Despeses en béns corrents i serveis: 2.139.026,23 €
Despeses financeres : 13.625,00 €
Inversions reals : 74.604,00 €
Passius Financers : 22.148,65 €

 
TOTAL: 10.294.105,00 €
 
PREVISIONS D'INGRESSOS
 
Taxes i altres ingressos: 358.177,00 €
Transferències corrents : 9.935.928,00 €
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TOTAL: 10.294.105,00 €
 
 
PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS DE LA SOCIETAT MERCANTIL "GTI,SA"  
 
PREVISIONS DE DESPESES  
 
Despeses de personal : 329.486,00 €
Despeses en béns corrents i serveis : 161.000,00 €
Despeses financeres : 6.600,00 €
Transferències corrents : 77.000,00 €
Actius financers : 0
Passius financers : 102.140,00 €
 
TOTAL: 676.226,00 €

PREVISIONS D'INGRESSOS  
 
Taxes i altres ingressos: 159.000,00 €
Transferències corrents : 362.424,90 €
Ingressos patrimonials : 154.801,10 €
 
TOTAL: 676.226,00 €
 
A l'esmentat Pressupost, i com document incorporat al mateix conforme al que disposa l'Art. 90 de
la  Llei  7/1985,  de  2  d'abril,  Reguladora  de  les  Bases  del  Règimen  Local,  s'acompanyen  les
PLANTILLES DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ per a l'exercici de l’any 2018 que comprèn els
llocs de treball reservats a funcionaris de carrera, personal eventual i personal contractat en règim de
dret laboral.
 
SEGON.- Exposar el Pressupost al públic per termini de 15 dies, comptats a partir del següent al de
publicació en el Butlletí Oficial de la província del corresponent anunci (art. 20.1 Reial Decret
500/1990, de 20 d'abril),  durant els quals els interessats (art.  169.1 del Reial Decret Legislatiu
2/2004,  de 5 de març,  pel  que  s’aprova  la  Llei  Reguladora de les  Hisendes  Locals  )  podran
examinar-lo i presentar reclamacions (art. 170.2 del mateix Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de
març) davant el Ple.
 
TERCER.-  El  Pressupost  es  considerarà  definitivament  aprovat  si  no  s'haguessin  presentat
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d'un mes per a resoldre-les (Artº 169.1 del
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març).
 
L’acord va ser adoptat per nou (9) vots a favor (8 PSC i 1 CiU -Sr. Castellano), sis en contra (3
ERC. 2 GSSP  i 1 CiU -Sr. Rafanell-) i cinc (5) abstencions (3 C’s i  2 PP), donant-se per tant el
vot  favorable  de la  majoria  simple  (més  vots  afirmatius  que negatius)  dels  membres  de la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.
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Prèviament, es va realitzar la votació a les esmenes presentades pels grups municipals de GSSP 
i ERC, que van ser desestimades,  amb el següent resultat:

Esmenes presentades pel grup municipal de GSSP

1 Construcció “Llar d´infants al c/ de la Llenya, 2 

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra:  11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 3 (3 C's)

 2
Beques menjador menors 3 anys i quota 
mensual llar d'infants 

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra: 11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 3 (3 C's)

3

Beques menjador menors 3 anys i quota 
mensual llar d'infants  (en cas de no ser admesa 
la 2)

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra: 11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 3 (3 C's)

4
Borsa de treball de tècnic/a superiro en educació
infantil 

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra: 11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 3 (3 C's)

5
Borsa de treball de tècnic/a superiro en educació
infantil (en cas de no ser admesa la 4)

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra: 11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 3 (3 C's)

6 Línia ajuts lloguer d'habitatges

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra: 11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 3 (3 C's)

7
Assegurança dels habitatges de la “Borsa de 
lloguer d'habitatges”

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra: 14  (8 PSC,3 C's,  2PP i 1 CiU - R. 
Castellano)

Abstenció: Cap

8
Socialització llibres i material escolar pels 
alumnes i families

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra: 11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 3 (3 C's)

9 Funcionament aules d'estudi nocturn

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra: 11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 3 (3 C's)

10 Asfaltat carrers nucli urbà i  Gavà mar

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra: 14 (8 PSC,3 C's, 2PP i 1 CiU 
-R.Castellano)

Abstenció: Cap)

11
Programes de transició al treball dels alumnes 
que no acaben la ESO

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra: 11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 3 (3 C's)

12 Subvencions AMPAS-USEE

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra: 11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 3 (3 C's)
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13 Ajuts a families en situació d'emergència

A favor: 9 (3 C's, 3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-
A.Rafanel)

En contra: 11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: Cap

14 Ajuts AAVV foment activitats socials als barris

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra: 11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 3 (3 C's)

Esmena presentada pel grup municipal d'ERC

1
Reducció despesa publicitat i propaganda i  
inversió en despesa social, cultural, promoció 
econòmica, medioambiental i cívica 

A favor: 6 (3 ERC,2 GSSP i 1 CiU-A.Rafanell)

En contra:  14 (8 PSC,3 C's, 2PP i 1 CiU 
-R.Castellano)

Abstenció: Cap

---------

 
Després  de  la  intervenció  del  ponent,  Sr.  Jordi  Tort,  tinent  d'alcalde  de  Nova
Governança  i  Economia,  intervé,  pel  grup  municipal  PP,  la  Sra.  Mónica Parés  que
textualment diu: Tenim el Pressupost des de fa uns mesos i a les darreres setmanes s'han
dut a terme unes modificacions puntuals. Veient que la variació de pressupost  de l’any
2018 al de l’any anterior és només d’un 3,94% marcat especialment per l’increment del
Capítol 1 de despeses de personal per l’equiparació salarial i el Capítol 2 per partides
destinades a l’àmbit social i medi ambient. Potser caldrà que la lectura del pressupost
d’enguany no  sigui  tant  econòmica i  sí  més política-  també,  pel  context  actual  del
moment.  I  és  que  fa  uns  anys  els  pressupostos  anàvem  marcats  per  la  greu  crisi
econòmica que va viure el nostre país i els ajuntaments van haver de retallar i ajustar
com  van  fer  altres  administracions.  Després,  va  ser  la  tendència  a  la  recuperació
econòmica la que va donar un respir  a les administracions en la redacció dels seus
comptes com s’ha reconegut també des d’aquest  Ajuntament.  Però ara, seguint  amb
aquesta tendència de recuperació que inclús queda palès en l’increment de l’aportació
dels impostos indirectes com el relatiu al de la construcció (ICIO) ens trobem en una
situació política a Catalunya que no contribueix a la estabilitat  del país ni dels seus
municipis. En tot cas, estem davant del penúltim pressupost del mandat i continuen amb
la mateixa tònica de no baixar impostos i de mantenir despeses innecessàries. Algunes
de les partides, a més, van patint modificacions constantment el que fa que el pressupost
aprovat no sigui el real i per tant, caldria un major coneixement de la realitat de la ciutat
per evitar les constants modificacions mensuals. També és important reconèixer el deute
d’altres administracions també per reduir despeses a l’Ajuntament que tornem a assumir
responsabilitats i o obligacions d’altres administracions. I si parlem de despeses, tornem
a  no  entendre  partides  anuals  de  cooperació  internacional  que  s’incrementaven  de
manera substancial mentre que es mantenien  congelades les destinades a entitats socials
de la ciutat. Veiem com el Govern Municipal ha escoltat la nostra crítica anual i ha
modificat aquesta tendència fet que valorem positivament. Diran que també és constant
la nostra queixa a l’aportació al Consorci de Normalització Lingüística perquè entenem
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que es fa l’aportació es podria reduir. Lamentem que mantinguin algunes de les veiem
que mantenen el seu tarannà independentista quan mantenen a més propostes pactades a
Pressupostos anteriors amb ERC com el concurs literari per joves de la ciutat on només
poden presentar-se relats en català entre els 12 i 17 anys. Ens interessa el contingut i els
talents que puguin sortir de la ciutat però no la limitació de la llibertat d'expressió que
amb un canvi de criteri no s'alteraria el pressupost municipal. Doncs bé, sense canvis
substancials  en  el  pressupost  respecte  l’any  passat.  Tenint  en  compte  les  tímides
modificacions que incrementen partides socials com els ajuts escolars i a les escoles
amb USEE i la botiga solidària que podem veure néixer a la nostra ciutat i sobretot
tenint en compte la responsabilitat que en aquests moments se’ns demana a tots, però
especialment  als  representants  públics,  el  Partit  Popular  s’abstindrà  en  l’aprovació
d’aquest Pressupost. El Grup Municipal Popular mantindrà el compromís adquirit de fer
una oposició responsable, crítica però sense paralitzar la ciutat i contribuir a millorar dia
a dia la vida dels nostres veïns i veïnes. 

Pel  grup  municipal  de  GSSP  intervé  a  continuació  el  Sr.  Juan  Carlos  Bondia  que
textualment diu: «Desde el grupo municipal Gavà Sí se puede y después de reunirnos
con diversas entidades, asociaciones, vecinas y vecinos de Gavà hemos elaborado un
dossier de urgencias sociales para nuestro municipio. Además hemos tratado de hasta en
5 ocasiones de llegar a un acuerdo con este gobierno sobre el presupuesto del año 2018.
Nuestra labor y prioridad es la de escuchar a la gente y tratar de fomentar políticas que
beneficien la calidad de vida de nuestras vecinas y vecinos, ya que para eso nos votaron
en su día. Hemos presentado con tiempo suficiente, a todos los grupos municipales de
este ayuntamiento, nuestras propuestas y enmiendas para que las estudien y nos aporten
sus comentarios  y modificaciones  al  respecto.  Estando abiertos  en todo momento a
realizar los cambios necesarios sobre la procedencia de las partidas. Para nosotros es
prioritario  aplicar  estas  medidas  sociales  urgentes  al  presupuesto  2018  después  de
constatar las necesidades que tienen las vecinas y vecinos de Gavà, y que no tiene en
cuenta el actual presupuesto presentado por este gobierno. Pero sorprendentemente se
han interesado ERC y el Sr. Rafanell. Ni PP ni C'S ni el Sr. Castellano han querido
comentar nada, a pesar de solicitarselo en diferentes ocasiones.»

A continuació, pel grup municipal d'ERC intervé el Sr. Albert Massana que digué des
del nostre grup no observem cap  impuls en aquest pressupost que indiqui un projecte
nou, un canvi  transformador amb noves idees per tal de recuperar l´Estat del Benestar,
des d’una visió moderna, oberta, transparent i que a fi de comptes garanteixi  els drets
socials i els posi com a prioritat absoluta. Són uns pressupostos molt continuistes amb
un projecte  de ciutat  ja  caducat  .  En general,  aquests  pressupostos  segueixen sense
mostrar un model de ciutat propi ,  sent el denominador comú el "qui dia passa any
empeny".  Del  deute  no  podem  sinó  felicitar-nos  del   seu  obligat  decreixement.
Concretant en els pressupostos d'enguany, començarem a dir que en el  capítol I, el de
Personal: augmenta la temporalitat passant del l'11.7% al 12.7% del capítol 1, exclosos
alts càrrecs.  Però si  observem aquest sector d'alts càrrecs vèiem que augmenten un
5,21% , és a dir, per sobre de la mitjana del pressupost d'enguany que és d'un 4,06%.
Respecte a la resta de les despeses voldríem destacar que es gasta més en esports i
equipaments esportius (2,673,925.98 €) que en polítiques socials (2,523,999.55 €),  i
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que,  reconeixent igualment el paper de l'esport en la societat, no creiem que hagi d'estar
per damunt de la despesa en polítiques socials. A més, en les partides de Comunicació,
imatge i impressió de propaganda (1,130,764.25 €) es gasta exageradament més que en
salut i salubritat pública (394,691.91 €), medi ambient, platges i pagesia (750,252.56 €),
promoció econòmica i ocupació (775,495.01 €) o comerç i turisme (630,675.11 €).  I
més quan aquest dos últims àmbits (promoció ec.,  comerç i turisme) són cabdals en la
recuperació econòmica i transformació social de la nostra ciutat.    Finalment, la despesa
en alts càrrecs (incloses les dietes) i comunicació, imatge i propaganda (2.529.230,54 €)
puja percentual ment respecte de l'any passat un 6,6%, mentre que l'increment mig del
pressupost, com dèiem abans, és del 4,06%. El pes d'aquesta despesa passa del 5,40% al
5,53% en el conjunt del pressupost, comparat amb el de l'any passat.   En quant als
ingressos , crèiem que és important  recalcar que la pressió fiscal per capita de  l'any
passat era de 640,12 € i enguany és de 665,44€, és a dir , un augment de la pressió fiscal
2017-2018 de 3,96%, molt superior a l' augment de l' IPC interanual octubre 2017-2018
que  ha  estat  del  1.6%.  Resumint:  la  pressió  fiscal  municipal és  superior  al  doble
de l’IPC  interanual.  Per  anar  acabant  la  radiografia  d'aquests  pressupostos,  ,  de  la
mateixa manera que apostem per la continuïtat de Presec, el nostre grup vol tornar a
remarcar  la  insostenibilitat  de  l'empresa  municipal   GTI  i  l'incompliment  del  pacte
signat el 2016 amb el govern local de fer una reunió específica entre tots els partits per
garantir-ne la seva sostenibilitat.

Per part del grup municipal de C's intervé el Sr. Miquel Àngel Ibáñez que textualment
diu: «Desde Ciudadanos consideramos que la oposición debe ser constructiva y con ese
espíritu hemos analizado los presupuestos que se nos someten a aprobación para este
año 2018. En este sentido, desde Ciutadans Gavà consideramos que resulta fundamental
que  la ciudad se dote de un presupuesto que priorice el bienestar y los servicios que
reciben los ciudadanos y ciudadanas de Gavà así como la mejora de nuestros barrios.Por
ello, con la firme voluntad de llegar a un acuerdo que fuese positivo para los vecinos y
vecinas  de  Gavà,  hicimos  llegar,  en  su  momento,  al  Equipo  de  Gobierno  diversas
propuestas de mejora del mismo e iniciamos las conversaciones correspondientes para
contrastar  nuestros  pareceres  y  fruto  de  ese  proceso  negociador  nuestro  Grupo  ha
llegado a un acuerdo que  consideramos beneficioso para Gavà, no sólo en el aspecto
social y del bienestar de les persones, sino también en el ámbito de las infraestructuras
viarias,  que  ayudaran  a  revitalizar  el  potencial  económico de  nuestra  ciudad y  una
mejora importante de las comunicaciones viales. Dicho acuerdo se desarrolla en dos
apartados: uno que afecta directamente al presupuesto que hoy se somete a aprobación
en que el equipo de gobierno del Ayuntamiento de Gavà ha incorporado al Presupuesto
las siguientes Modificaciones: incremento de la plantilla de la Policia Municipal en una
(1) plaza de interinaje además de las tres (3) plazas de reposición. Reforzar en 19.000€
los programas subvención a Cruz Roja en materia de inserción laboral, aumentando la
dotación inicial  de  5.000€ hasta  24.000 €.  Ampliación  en  12.000€ la  subvención  a
ADIGSA  pasando  de  5.000  €  a  17.000  €.   Contemplar,  en  base  al  proyecto  de
actividades,  una  aportación  extraordinaria  a  la  Casa  de  Valencia  con  motivo  del
aniversario de la Falla  Otro que afecta al Remanente de Tesorería respecto al cual  el
equipo de gobierno del Ayuntamiento de Gavà  se compromete a realizar lo más pronto
posible  y  siempre  dentro  del  presente  ejercicio:  incorporar  al  Presupuesto  una
aportación extraordinaria de 50.000 € a PRESEC para intensificar la limpieza viaria.
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Incrementar en 200.000 € la partida de arreglo y asfaltado de calles, pasando de los
100.000 € previstos inicialmente a 300.000 €. Solicitar autorización a la Generalitat para
efectuar una actuación que aumente la seguridad en  el cruce de la C-245 con el Camí
Ral (acceso al Tanatorio) para lo cual se creará una nueva partida de 60.000 €.

Desde  Ciutadans  Gavà  consideramos  que  con  las  modificaciones  y  compromisos
anteriores,  mejoran  sustancialmente  tanto  el  aspecto  social  y  de  servicios  con  una
mejora  de la limpieza y mantenimiento de nuestras  calles  y aceras,  y  por  todo ello
entendiendo que aunque no es el presupuesto que nosotros querríamos, como oposición
responsable,  en aras de la gobernabilidad de Gavà nuestro Grupo se  abstendrá para
permitir que Gavà disponga de estos Presupuestos mejorados para este año 2018. “

Torna a intervenir el ponent, Sr. Jordi Tort, que, després d'agrair als dos portaveus de
l'equip de govern el seu suport i treball conjunt des de vessants ideològiques oposades,
però  que  són  capaços  de  posar-se  d'acord  pel  bé  de  la  població,  passa  a  contestar
individualment als diferents portaveus. Al Sr. Rafanell li agraeix la seva sinceritat, ha
parlat del 115, de Puigdemont, cadascú té la seva posició, però l'equip de govern fa uns
pressupostos pels ciutadans, siguin independentistes, federalistes  o unionistes, i no es
pot aturar la ciutat i els seus serveis, ja hi ha prou amb que s'hagi aturat el país entre uns
i altres. Al PP li diu que és cert que s'està sortint de la crisi econòmica, però no tothom
ha sortit amb la mateixa intensitat, és cert que els ajuntaments s'han recuperat, per això
cal augmentar la despesa social; afegeix que el tema de la normalització lingüística no
és que es vulgui pagar més o menys, sinó que tenim aquest servei i la quota que ens toca
per numero d'habitants és la que és. A GSSP li diu, en relació a les escoles bressol, que
ja li ha contestat el seu company, i vol afegir que l'equip de govern té clar que vol una
guarderia pública, per això tenen reservat urbanísticament l'espai, no s'ha fet degut a que
la Generalitat ha abandonat l'etapa de 0 a 3 i els ajuntaments no poden assumir tot el que
abandona la Generalitat, sobre tot quant es tracta d'un nivell d'inversions molt alt. En
relació a les esmenes de GSSP informa que la sexta, promoció de la bossa de lloguer,
serà assumida, com ho serà la dècima, promoció de l'escola pública, les altres catorze no
les assumeixen, onze d'elles atès que, segons l'informe d'Intervenció, són tècnicament
inviables, i en relació a les altres tres, encara que tècnicament sigui viables, no hi ha
hagut negociació sobre les partides de procedència, no són assumides; en relació al tema
d'emergència social,  deixa clar que quant hi ha un tema d'emergència social sempre
s'arriba; en relació a l'asfaltat de GavàMar de 80.000 €, hi ha una previsió d'inversions
als carrers de GavàMar als anys 2018 i 2019  superior a 800.000€ . Al grup municipal
d'ERC li manifesta que acusen a l'equip de govern de fer uns pressupostos continuistes,
que  ERC  ha  votat  favorablement  en  dues  ocasions,  a  l'Agost  li  agradaven  els
pressupostos i  tenien reunions per arribar a acords,  però això va canviar a partir de
setembre; considera segur que ERC a la dotació de 1800.€ per  projectes d'ocupació
juvenil voldrien votar que sí i ara votaran que no, per exemple dotació de 50.000€ per la
recerca de feina activa per persones desocupades voldrien votar que sí i ara votaran que
no, i fa altres exemples semblants, com atenció psicològica a adolescents a la casa Gran,
subvenció a Adisga que a passat de 5.000€ 17.000€, dotació de 92€ a Gavà inclusiva;
continua dient que ERC votarà que no atès que en aquests impàs de setembre a gener no
els interessa; els interessa més dir que el partit socialista no dialoga, que no ajuda  a la
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causa independentista, etc; l'equip de govern està per que els serveis dels ciutadans de
Gavà millorin, per això aposten per aquest pressupost que, sense dubte, és el més social
que han presentat mai en aquest Ajuntament.

La Sra Alcaldessa dona un segon torn de paraules que inicia  la Sra. Mónica Parés, del
grup municipal del PP, que manifesta que intervé per ratificar les seves paraules dites en
el primer torn d'intervencions, que s'abstindran per l'oposició responsable i crítica que
sempre  han  fet;  en  relació  a  les  esmenes  acceptades  per  l'  equip  municipal,  per
coherència amb el seu vot, s'abstindran, a la resta votaran en contra 

Pel  grup  municipal  de  GSSP  intervé  a  continuació  el  Sr  Juan  Catlos  Bondia  que
textualment diu: «Voluntad política, transparencia y prioridad social son unas de las
cosas  que  echamos  a  faltar  sobre  este  presupuesto  para  el  año  2018.  Nos  parece
increíble que se nos oculte la información para poder realizar y presentar las enmiendas
de forma correcta, a pesar de presentar en tiempo y forma nuestras propuestas a todo el
mundo y de tener derecho al acceso a la documentación como Regidores. Sr. Tort, usted
nos responde con un enlace al portal de transparencia que no funciona siempre, tal y
como pudo comprobar uno de sus asesores conmigo (Michael Donalson). Pero es que
en ese enlace no consta toda la información que nosotros le solicitamos y usted lo sabe
perfectamente. Si no tenemos las cantidades que ustedes ya han comprometido para este
año,  de  cada  una  de  las  partidas  presupuestarias,  es  imposible  presentar  enmiendas
correctamente. Ustedes lo saben y tratan de ocultarlo. Sr.Tort,  no se puede negociar
presupuestos y tratar de engañar al mismo tiempo a la gente. Ya que ustedes lo han
hecho en varias ocasiones. Y al final se acaba pillando antes a un mentiroso que a un
cojo. Sobre la construcción de la Guardería nos comenta que un estudio o documento
elaborado en su día en esta casa, valora esta obra en 1.500.000€ y que es inviable a
pesar de que ustedes lo llevan en su programa electoral. Si es inviable, y lleva su partido
en el  gobierno  de  este  Ayuntamiento  40  años,  ¿por  que  lo  llevan  en  su  programa
electoral? ¿Acaso también desean engañar a su electorado? Pues bien, por si fuese poco,
les solicitamos por escrito acceso a ese documento realizado en su día y nos responde la
Sra. Rosa Maria que no existe. Estaría bien que entre ustedes dos hablasen para ponerse
de  acuerdo  en  la  versión.  ¿no?.  Nosotros  les  presentamos  un  presupuesto  base  de
licitación de la obra por 765.105€ y un estudio de equilibrio económico de la Guardería.
Damos la opción de realizar la obra en 2 años para no tener que desembolsar todo en
este  presupuesto  teniendo  en  cuenta  que  existen  otras  obras.  Y  que  en  2  meses
tendremos  a  disposición  el  remanente  de  Tesorería  que  asciende  a  algo  más  de
5.200.000€,  además la ley permite realizar esta inversión ya que es financieramente
sostenible. Pero ustedes no tienen la voluntad política de hacer esta inversión. En el
tema de la  promoción escolar  vemos que mientras  AMPAS y centros  se  dedican a
realizar  difusión  de  la  escuela  pública  para  que  no  les  recorten  las  líneas,  ustedes
disponen en el presupuesto de 4.250€ para la promoción escolar. Pero esto no es todo,
ya que encima tienen la desfachatez de gastarse de ese presupuesto algo más de 440€ en
50 medallas para el deporte, bocadillos y afiliaciones de deportistas y entrenadores. Y
en hacer difusión de la escuela pública 0€. Gavà tiene el premio a una de las ciudades
con los precios más caros de vivienda, tanto en alquiler como en compra. Tenemos el
ejemplo de la última fase de Can Ribes donde solamente el 10% de los compradores son
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gente de Gavà. El Ayuntamiento no dispone de vivienda social ni de alquiler. Ustedes
solamente tienen a una sola persona trabajando en ese tema y la voluntad política de que
esto se revierta brilla por su ausencia.  Les proponemos que pacten con los bancos,
realizar  un  alquiler  social  con  las  viviendas  vacias  tal  y  como  ya  hacen  otros
ayuntamientos  y ustedes  no tienen voluntad.  Ahora les proponemos varias opciones
para que entre vivienda particular a la mesa de alquiler del Ayuntamiento y tampoco
demuestran nínguna voluntad. Un año más, la mayor parte de este presupuesto estará
destinado al pago de la deuda que ustedes heredan de sus compañeros de partido. Deuda
contraida por  inversiones ruinosas, edificios que  no eran necesarios por el volumen de
presupuesto  i  por  el  número  de  habitantes  de  esta  ciudad,  si  nos  comparamos  con
ciudades del nuestro alrededor. Estos presupuestos siguin agrandando la brecha entre
los que más tienen y los que menos tienen, normalizando la desigualdad. Por último
recordarles  que   durante  la  aprobación  de  las  ordenanzas  fiscales  les  propusimos
diferentes  enmiendas,  ayudas  para  la  gente   para  el  pago  del  IBI  y  las  tasas  de
cementerio, también propusimos bajar impuestos, a todos nos han dicho que no. Pues
bien,  el  presupuesto  es  la  segunda  parte,  la  primera  fueron  los  impuestos,  ustedes
rechazaron bajar el IBI,  tal y como les pedimos, y ahora ustedes rechazan el paquete de
ayuda para  la  población de Gavà.  Con estas  enmiendas  pretendemos subsanar esta
desigualdad, lamentamos que el PSC i parte de CiU esten en contra de las ayudas a la
gente. Nos han reunido para hacernos perder  el tiempo, cuando ya tenian pactado los
presupuestos con C's, salió usted Sra. Presidenta a finales de noviembre comentando
que estaba medio arreglado. Si les parecen buenas nuestras propuestas  para la ciudad,
sin  embargo  solamente  aceptando,  si  llevan  cuarenta  años  gobernando  han  tenido
tiempo suficiente para realizar la guarderia, ¡qué es lo que ha faltado? Voluntad política.
Sr. Tort, como vamos a  negociar las partidas si usted  nos niegan la informació,  por
todo esto votaremos en contra.»

A continuació, per grup municipal d'ERC intervé el Sr. Albert Massana, que manifesta
que els  pressupostos  no  es  voten  partida  a  partida,  segurament  votarien  a  favor  de
moltes de les partides esmentades pel ponent, però malauradament en pressupost es vota
en el seu conjunt i per tant, es clar que diran que no. Afegeix, respecte a les polítiques
socials esmentades pel ponent, que ja han dit que les polítiques socials estan per sota del
que voldria ERC,  no es el seu model de ciutat. Continua dient que, per tant, a part de
les raons que ja han dit, en una radiografia més tècniques dels pressupostos també tenen
altres  raons,  entre  les  quals,  votaran  en  contra  perquè  així  ho  ha  decidit  la  seva
assemblea, que va acordar que no hi ha res a negociar fins que el PP local i la seva
Alcaldessa  no rectifiquin el cop d'estat antidemocràtic que representa l'aplicació il·legal
de  l'article  155,  amb  la  intervenció  de  la  Generalitat  i  les  seves  institucions  i
l'empresonament,  sense  judici,  de  càrrec  electes  i  dirigents   pacifistes  de  la  nostre
societat civil; com portaveu  la transmissió de l'opinió dels nostres militants, amics i
simpatitzants és clara i concisa, però, a més,  el moment actual demana a crits un no
contundent, i és que Gavà no viu aïllat del món, i l'aplicació salvatge de l'article 155
evidencia que davant un problema polític, la resposta de l'Estat es basa en la repressió i
retallada de drets,  recorda que el  155 ha paralitzat  l'Hospital  de  Viladecans i  altres
partides de la Generalitat. Continua dient que el seu grup municipal no pot aprovar els
pressupostos mentre estiguin empresonats, amb el beneplàcits del PSC, el Vicepresident
Oriol Junqueres, els Consellers Bassa, Mundó i els Jordis. Considera que estem davant
uns fets  d'extrema gravetat  i  d'una ofensiva neofranquista  que vol  castigar  al  poble
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català pel simple fet d'haver defensat les urnes i el compliment del mandat democràtic.
ERC va votar els anteriors pressupostos a favor, però aquests són un altres i en unes
amargues circumstancies, creu que és molt clar que no poden estar de qui dona via lliure
a l'aplicació d'una mesura com el 155.

Per part del grup municipal de C's intervé el Sr. Miquel Àngel Ibáñez que informa del
seu vot a les diferents esmenes; a la d'ERC votaran en contra; les de GSSP  s'abstindran
de la una a la cinc, la set, nou i catorze, i a favor la quinze,  i en relació a l'onze i la
tretze estarían a favor però segurament s'abstindran. Continua la seva la seva intervenció
manifestant  que   no  hi  ha  defensa  punt  per  punt,  en  relació  a  les  esmenes  d'ERC
considera  que  després  de  dos  anys  de  votar  a  favor  pressupostos  amb  100.000  €
s'alegren que aquest  any s'hagin adonat  que no hi  ha  ni  per  començar  amb aquesta
quantitat per carres de Gavà-Mar, al menys el seu grup municipal a aconseguit 300.000
€, per altre banda, l'aportació a Presec de 60.000 per punt verds, hem posat 50.000€ per
incrementar la neteja viaria, després hi ha partides per subvencions i recorda que les
eleccions són maig del 2019 ja que aquesta proposta sembla més efectista que pràctica.
En relació a les esmenes de GSSP, de la una a  la cinc, totes referides a la guarderia,
s'abstindran ja que són plenament conscients que es necessita la guarderia, i són tant
conscient que quant fa anys es va decidir construir la comissaria de policia en lloc de la
guarderia, ho van fer recordant a l'equip de govern que quant la situació econòmica
canviés exigirien la construcció de la guarderia, però ara cal recórrer als tribunals per a
que la Generalitat faci l'aportació del seu 33%;  en relació a la número vuit, foment de
l'habitatge.   considera  que  s'esta  fent  des  de  la  Oficina  Municipal;  en  relació  a  la
socialització de llibres el seu grup vol un sistema únic de llibres gratuïts; en relació a
l'onze, un import de 5.000€  pel funcionament  de les aules d'estudi nocturn, el seu grup
està disposat a votar a favor  sempre que l'equip de govern el tregui d'una partida que
tingui possible sobrant a final d'any;  en relació a la  tretze, transició al treball dels
alumnes que acaben l'ESO, estan a favor, però no  que es tregui d'una partida de cultura;
en relació a la quinze, ajudes a família en situació d'emergència, estan a favor i més
quant es proposa treure d'una partida d'estudis i és més útil aquest canvi. 

Per part del grup municipal de PSC intervé el Sr. Miquel Àngel Diaz que manifesta,
respecte a la intervenció del Sr. Buendia que  és una prova del tarannà de diàleg que han
tingut,  que efectivament tenen dret a la informació, però d'acord amb la  normativa;
diuen que l'equip de govern arriba a acords amb ciutadans, com si fossin el demoní,  i és
la  segona força política  del  consistori;  que GSSP continua amb el  tema de l'escola
Bressol, es farà l'escola bressol, però no quant  digui GSSP, es vol fer però aquest any
no hi ha diners,  ja que es destina a altres equipaments i serveis que també són molt
necessaris, i recorda que és competència de la Generalitat; en relació a l'habitatge diu
que  el PSC ha tingut el recolzament de la població, i solament cal passejar per sector
com les Bóbiles per veure que s'ha afavorit habitatges assequibles, cosa que es té molt
present al planejament.

Torna  a intervenir el ponent, Sr. Jordi Tort, que adreçant-se al Sr Buendia, manifesta
que és cert que al PSC porta 40 anys governat l'ajuntament i és així per que la gent li ha

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



votat atès que entenia que feia bé la feina, o considera que les ciutadans de Gavà no
tenen prou nivell soci-cultural per saber el que voten?, vol recordar que no governen en
solitari i que són capaços d'arribar a acords amb altres forces polítiques menys les que
no volen dialogar amb l'equip de govern, GSSP ha supeditat el pressupost a una inversió
que ara no es podia fer, i a pesar de això li han acceptat dues esmenes  ja que hi ha
voluntat  d'arribar a acords;  s'ha acceptat l'esmena de GSSP d'augment la dotació de
difusió de l'escola pública, però sembla que el portaveu de GSSP no viu a Gavà, quant
ha arribat el moment de la matriculació s'han fet campanyes per afavorir les escoles
públiques, a més s'ha dotat els últims anys 150.000 € per millorar les escoles públiques i
180.000  a  l'any  2.018,  tres  vegades  més  del  compromís  de  l'ajuntament  amb  la
Generalitat, administració competent però que no dota els seus pressupostos; en relació
a la bossa d'habitatges,  es van aprovar subvencions lineals 150€  pels propietaris que
col·loquen  els  seus  pisos  a  la  bossa  d'habitatges,  actualment  hi  ha  entorn  de  180
habitatges llogats a preus assequibles  a traves de l'ajuntament. En relació a la resta de
grups municipals manifesta que s'han produït diverses reunions   al mes d'octubre on es
va dir que es fes arribar qualsevol proposta pel seu estudi, i quant ha estat possible s'ha
arribat a acords. En relació a grup municipal d'Erc diu que com esta tot paralitzat, ERC
vol paralitzar Gavà, considera que el fet de que la situació política a Catalunya és la que
és, no ha de impedir pactar coses que repercuteixen el el benestar de nostres veïns i
veïnes. 

4 –   ENCÀRREC DEL SEGUIMENT DIARI DE L’EQUIP DE TREBALL, EXISTÈNCIA  
I MANTENIMENT DEL MATERIAL, EQUIPAMENT I MESURES DE SEGURETAT I
TRANSPORT  NECESSÀRIES  PER  A  LA  REALITZACIÓ  DEL  PROJECTE
“ACTUACIONS DE PREVENCIÓ I MANTENIMENT FORESTAL I DE JARDINERIA
A L’ENTORN DE LA SERRA DE LES FERRERES” DEL PROGRAMA DE SUPORT
ALS  TERRITORIS  AMB  MAJORS  NECESSITATS  DE  REEQUILIBRI
TERRITORIAL I SOCIAL: PROJECTE TREBALL ALS BARRIS - CONVOCATÒRIA
2017
 
FETS
 
Primer.- El Servei Públic d'Ocupació de Catalunya, del Departament de Treball, Afers Socials i
Família, de la Generalitat de Catalunya va publicar al DOGC en data 12 de juny de 2017, la
RESOLUCIÓ TSF/1324/2017, de 25 de maig, per la qual s'obre la convocatòria per a l'any 2017
per a la  concessió de subvencions destinades al Programa de suport als territoris amb majors
necessitats de reequilibri territorial i social: Projecte Treball als Barris.

Segon.- L’àmbit de Nova Governança i Economia i un cop valorada la convocatòria, juntament
amb els Àmbits de Ciutat i Territori i Benestar i Acció Social i atès el grau de desenvolupament
del projecte integral i la diagnosi del territori d’acció, en data 27 de juliol de 2017 va signar el
Decret DE2149/2017 per presentar, a l’esmentada convocatòria, el següent Pla d’execució anual
(part  general  i  part  específica),  les  característiques  del  qual  són  les  que  a  continuació
s’especifiquen:

· Programa D: Programes d'experienciació laboral

o D.1 Actuacions ocupacionals
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Nom del programa
Cost total

del programa
Subvenció
sol·licitada

Aportació

fons propis
Persones a 
contractar

Actuacions de prevenció i 
manteniment forestal i de 
jardineria a l’entorn de la 
Serra de les Ferreres 

67.050,99 € 44.874,65 € 22.176,34 € 5

Monitoratge i 
acompanyament a infants

26.174,71 € 21.794,50 € 4.380,21 € 2

 
La part no finançada anirà a càrrec de les aplicacions pressupostàries segons el detall següent:

Concepte Partida Import

R.B. laborals Treball als Barris 22016 2419T 141000017 4.949,81 €

Seg. Social laborals Treball als
Barris

22016 2419T 160000017 3.591,86 €

Formació  participants  Treball
als Barris

27016 2419T 226060017 3.764,88 €

Despeses  diverses  Treball  als
Barris

34016 2419T 226990017 13.850,00 €

Material  ordinari  no
inventariable

26016 9200A 220000017 400,00 €

 Tercer.- El 30 de novembre es va reunir l’òrgan col·legiat per tal de celebrar el concurs de
concurrència competitiva. En data 11 de desembre de 2017, la Sra. Mercè Garau i Blanes -
Directora  del  Servei  Públic  d’Ocupació  de  Catalunya  i  a  proposta  de  la  Subdirectora
general de Polítiques Actives d'Ocupació,  va resoldre atorgar a l’entitat Ajuntament de
Gavà,  amb NIF  P0808800G,  una  subvenció  de  66.669,10  euros,  assignant  al  projecte
presentat  el  número  d'expedient  BTB-013/17.  La  subvenció  està  destinada  a  finançar
parcialment  el  Pla  d’execució  presentat,  les  característiques  del  qual  són  les  que  a
continuació s’especifiquen:  

· Programa D: Programes d'experienciació laboral

o D.1 Actuacions ocupacionals

 

Nom  del
programa

Cost total

del programa
Subvenció
sol·licitada

Subvenció
atorgada

Aportació

fons propis
Persones  a
contractar

Actuacions  de
prevenció  i
manteniment
forestal  i  de
jardineria  a
l’entorn  de  la
Serra  de  les

67.050,99 € 44.874,65 € 44.874,60 € 22.176,39 € 5
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Ferreres 

Monitoratge  i
acompanyament
a infants

26.174,71 € 21.794,50 € 21.794,50 € 4.380,21 € 2

 Quart.- En  expedient  de  resolució  del  Tinent  d’Alcalde  i  President  de  l’Àmbit  de  Nova
Governança  i  Economia  número  18826/2017  i  iniciat  en  data  13  de  desembre  de  2017,
l'Ajuntament de Gavà accepta l’esmentada subvenció. 

Cinquè.- Per  al  desenvolupament  del  Programa  atorgat  “Actuacions  de  prevenció  i
manteniment forestal i de jardineria a l’entorn de la Serra de les Ferreres ” es duu a terme la
contractació de 5 persones (1 cap de colla i 4 peons). Les tasques a desenvolupar són:

· Realització operacions auxiliars per al manteniment de zones verdes, forestals i vorals
de camins
· Col·laboració en les operacions de restauració, manteniment, ordenació i defensa dels
recursos naturals
· Actuacions específiques:

o Tall d’arbres caiguts que travessen la sendera
o Tall de branques d’arbres caiguts a la sendera i propers
o Arreplegadís de les branques fins al punt de centralització
o Desbrossament del pas de la sendera

· Actuacions preventives:
o Tenir especial cura en no afectar espècies vegetals de les que es desconegui el
seu valor mediambiental
o Evitar el desbrossament massiu

 
Sisè.- Per al correcte seguiment diari de l’equip de treball, així com per garantir l’existència i
manteniment  del  material,  equipament  i  mesures  de seguretat  i  transport  necessàries  per  al
desenvolupament de les tasques encarregades, cal comptar amb un servei de seguiment i suport
especialitzat. 
 
Setè.- L’Ordre EMO/225/2014, de 22 de juliol, estableix els següents requisits i obligacions de
les entitats beneficiàries:

Base 4. Obligacions de les entitats  beneficiàries,  b)  Formalitzar el  corresponent encàrrec de
gestió,  en  cas  que  l’entitat  beneficiaria  sigui  l’Ajuntament  i  vulgui  executar  les  actuacions
mitjançant ens instrumentals, sempre que aquests hagin recollit expressament en la norma que
els crea o en els seus estatuts que tenen la condició de mitjà propi i servei tècnic de l’entitat
beneficiària d’acord amb el que estableix l’article 24.6 del Reial decret legislatiu 3/2011, de 14
de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei de contractes del sector públic (BOE
núm. 279, de 16.11.2011). 

Vuitè.- El pressupost per a aquests conceptes és de 13.850,00 euros. Aquesta despesa forma
part de l’aportació de fons propis de l’Ajuntament de Gavà al projecte, a càrrec de l’aplicació
pressupostària 34016 2419T 226990017. 

 
FONAMENTS DE DRET
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• Ordre EMO/225/2014, de 22 de juliol, per la qual s'estableixen les bases reguladores de
les subvencions destinades al Programa de suport als territoris amb majors necessitats
de reequilibri territorial i social: projecte Treball als Barris i s'obre la convocatòria per a
l'any 2014.

• RESOLUCIÓ TSF/1324/2017, de 25 de maig, per la qual s'obre la convocatòria per a
l'any 2017  per  a  la  concessió de  subvencions destinades  al  Programa de suport  als
territoris amb majors necessitats de reequilibri territorial i social: Projecte Treball als
Barris. 

• Decret Legislatiu 3/2002 de 24 de desembre pel qual s'aprova el text refós de la Llei de
Finances Públiques de Catalunya.

• Ordre,  d'1  d'octubre  del  1997,  sobre  tramitació,  justificació  i  control  d'ajuts  i
subvencions.

• Llei 38/2003 de 17 de novembre general de subvencions i el Reial Decret 887/2006 de
21 de juliol, que la desplega.

• L'òrgan competent és el Ple d'acord amb l'article 22.1.l) de la Ley 7/1985 de 2 d'abril,
LBRL, per majoria simple.

• L'article  88.  9  de  la  Llei  Orgànica  6/2006,  de  19  de  juliol,  de  reforma de  l'estatut
d'Autonomia  de  Catalunya,  estableix  que  els  municipis  tindran  competència  en  la
regulació  de  l'establiment  d'autoritzacions  i  promocions  de  tot  tipus  d'activitats
econòmiques, especialment les de caràcter comercial,  artesanal i  turístic i  foment de
l'ocupació. 

• L'article 112 de la llei 40/2015, de 1 d'octubre, de Règim Juriíic del Sector Públic regula
les encomanes de gestió per a la realització d'activitats de caràcter material o tècnic. 

 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, proposa
al Ple de l'Ajuntament, previ dictament de la Comissió Informativa corresponent l'adopció dels
següents:
 
ACORDS
 
Primer.- Encomanar a l'empresa municipal Prestació de Serveis al Ciutadà, SA. (PRESEC,
SA.) d'acord amb l'article 15 de la Llei 30/1992, el seguiment diari de l’equip de treball, així
com garantir  l’existència  i  manteniment  del  material,  equipament  i  mesures  de  seguretat  i
transport  necessàries per  al  desenvolupament de les actuacions de prevenció i  manteniment
forestal i de l'entorn de la Serra de les Ferreres del Programa de Suport als Territoris amb majors
necessitats de reequilibri territorial i social: Projecte Treball als Barris – convocatòria 2017.
 
Segon.-  Disposar la despesa de 13.850,00 € a nom de la l’empresa Prestació de Serveis al
Ciutadà, SA (PRESEC, SA) a càrrec de l’aplicació pressupostària 27016 2419T 440000017.
 
Tercer.- Ordenar el pagament a PRESEC, SA de l’import que, una vegada finalitzat aquest
projecte, justifiqui com a despeses derivades de l’execució del projecte i amb un import màxim
de 13.850,00 €.
 
Quart. Notificar el present acord als interessats i publicar-lo al Butlletí Oficial de la Província.

L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
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a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
 

----------

Després de la intervenció del ponent, Sr. Jordi Tort tinent d'alcalde de Nova Governança
i Economia, intervé, pel grup municipal d'ERC, el Sr. Albert Massana que manifesta
que votaran a favor ja que la formació i creació de llocs de treball  és una de la tasca que
tothom vol, i és molt important per salvaguardar els perímetres d'incendis, però demana
que la protecció d'habitatges es fes a altres barris, com Brugues i la Sentiu.

Torna a  intervenir  el  ponent,  Sr.  Jordi  Tort,  per  aclarir  que l'actuació de prevenció
d'incendis es fa als  barris  que estan al  Pa de Barris  aprovat per la Generalitat,  amb
aquest  programa  de  SOC  no  és  pot  treballar  en  altres,  que  es  fa  amb  recursos
municipals.

5  –    APROVACIÓ  DEFINITIVA  DE  LES  BASES  REGULADORES  PER  A  
L'OTORGAMENT  DE  SUBVENCIONS  PER  DONAR  SUPORT  I  FOMENTAR  LA
REALITZACIÓ  DE  DETERMINADES  ACTIVITATS  I  ACTUACIONS  D'ÀMBIT
SOCIAL DURANT L'EXERCICI 2018
 
FETS
 
1. El tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia, va sotmetre a
l'aprovació del Ple del 30/11/2017, l'aprovació inicial de les Bases reguladores per l'otorgament
de subvencions per donar suport i fomentar la realització de determinades activitat i actuacions
d'àmbit social durant l'exercici 2018.
 
2. L'aprovació inicial de les Bases reguladores per l'otorgament de subvencions per donar suport
i fomentar la realització de determinades activitat i actuacions d'àmbit social durant l'exercici
2018,  han estat  exposats  al  públic en el  tauler  d’anuncis  de l’Ajuntament,  així  com el  text
complet  de les Bases modificades durant el  termini de 20 dies hàbils,  comptats des del dia
següent al de la publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província, així
com una referència del citat anunci al Diari Oficial de la Generalitat.
 
3. Durant el període d’exposició pública, que va ser des del 7 de desembre de 2017 fins al 11 de
gener de 2018, el Sr.  Miguel Herrera Díaz en representació del Grup Municipal Gava  Sí se
puede, ha presentat en data 9 de gener de 2018, un escrit sol·licitant la votació prèvia d'una serie
d'esmenes abans de l'aprovació de les referides Bases reguladores, que no van ser votades al ple
del 30 de novembre de 2017, tal i com s'indica a l'article 66 del R.O.M.
 
4. Tenint en compte que abans de l'aprovació definitiva de l'esmentat acord s'hauràn d'aprovar
les esmenes presentades per escrit pel grup municipal Gavà, Sí Se Puede, 
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FONAMENTS DE DRET
 

• Articles 123 i 124 de la Llei 7/1985, de 2 de abril, reguladora de les Bases del Règim
Local.

• Article 10 i següents de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvenciones.
• Reial  Decret  887/2006,  de  21  de  juliol,  pel  qual  s'aprova  el  Reglament  de  la  Llei

38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions (RLGS).
 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia, proposa
al Ple de l'Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent, l'adopció dels
següents: 
 
ACORDS
 
Primer.-  APROVAR DEFINITIVAMENT per a l’exercici 2018,  les  Bases Reguladores de les
subvencions per donar suport i fomentar la realització de determinades activitats i actuacions d'àmbit
social durant l'exercici 2018, inadmetent  la inclusió de les esmenes proposades en l'escrit presentat
pel grup municipal Gavà Sí Se Puede.
 
Segon.- PUBLICAR al Butlletí Oficial de la Província l'acord d'aprovació definitiva i el text integre
de  les  Bases  Reguladores  de  les  subvencions  per  donar  suport  i  fomentar  la  realització  de
determinades activitats i actuacions d'àmbit social, per l'exercici 2018.
 
L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------

Intervé  el  Sr.  Miguel  Herrera  que  diu  textualment:  «Desde  Gavà,  Sí  se  puede y
Podemos  Gavà se  presentaron  hace  unos  meses  una  serie  de  bonificaciones  en
diferentes impuestos, como tasas de cementerio o el IBI. Esas ayudas que planteábamos
fueron rechazadas en Octubre. Ahora volvemos a traer un paquete de ayudas para el IBI.
Nosotros proponemos unas ayudas vinculadas a las necesidades económicas de la gente,
sin poner otros requisitos no económicos como hace el equipo de gobierno. Las ayudas
que plantea el PSC irían destinadas solamente a 3 grupos de personas: mayores de 65
años,  familias  monoparentales  y  paradas  y  parados  de  larga  duración.  Nosotras  y
nosotros  no  podemos  estar  de  acuerdo  en  limitar  tanto  la  ayuda,  y  pensamos  así
basándonos en 4 ideas principales:

1.- Una persona que tenga problemas con el pago del IBI, tendrá esos problemas tenga
30,  50 o 70 años.  No podemos supeditar  un factor económico (tener o  no ingresos
suficientes) a un factor biológico (la edad de la persona que pide la ayuda).
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2.-  En la misma línea una persona que tenga problemas con el pago del IBI, tendrá esos
problemas  independientemente  del  número  de  habitantes  en  la  unidad  familiar.  De
hecho una unidad familiar de 5 personas (Madre, padre y 3 hijos) puede tener mayores
necesidades que una familia monoparental.

3.- Por otra parte creemos que no se debe penalizar a alguien que tenga problemas para
pagar el IBI solo por estar trabajando. Hoy día existe una figura nueva en la sociedad
que antes no existía “el trabajador pobre”.  Gente que aún teniendo trabajo sus ingresos
son insuficientes y rozan o traspasan el umbral de la pobreza. No es posible que alguien
con  necesidades  sea  “castigado”  sin  ninguna  ayuda  solo  por  tener  trabajo,  cuando
sabemos que hoy día el trabajo es precario, de mala calidad y con sueldos cada vez más
bajos.

4.- Por último, teniendo en cuenta que el IBI es un impuesto que grava la propiedad, no
estamos  hablando  de  cualquier  propiedad,  ni  de  personas  o  familias  con  múltiples
propiedades. Estamos hablando de ayudar a la gente con un impuesto sobre la vivienda.
Y nosotras y nosotros no creemos que tener un piso sea un privilegio. Creemos que la
vivienda  es  una  necesidad,  y  un  derecho,  y  por  lo  tanto,  como  derecho,  la
Administración Pública tiene el deber de ayudar a mantenerlo.

Nosotras y nosotros proponemos bonificaciones progresivas al IBI para lo cual hemos
elaborado una tabla. La tabla ofrece bonificaciones, o subvenciones, que van del 30 al
50% para las rentas más bajas. Además a estas ayudas proponemos añadir una ayuda
extra: En caso de que en la unidad familiar uno/a de los/as componentes tenga un grado
de discapacidad reconocida del 100% y además sea una persona dependiente (grado 1, 2
ó 3), las bonificaciones de la tabla anteriormente expuesta serían 60, 80, o 100% de la
cuota del impuesto a pagar. Queda evidenciado no solo la buena voluntad que tenemos
de ayudar a nuestra población al plantearle al pleno unas ayudas reales y efectivas que
no discriminen por edad, o situación familiar o laboral, sino que se basan en un dato
objetivo. Y esperamos que los demás grupos municipales entiendan la necesidad y la
importancia de lo que hemos expuesto y que no voten en contra de la gente, ya que por
mucho que el PP diga que la crisis ya ha pasado, eso no es cierto y nuestra población
sigue sufriendo. Gracias»

A continuació, intervé, pel grup municipal d'ERC, el Sr. Albert Massana que manifesta
que tornaran a votar  a favor,  encara que no veuen malament la incorporació de les
mesures proposades per GSSP.

Intervé el ponent Sr. Jordi Tot, per dir, adreçant-se al portaveu de GSSP que tergiversa
la realitat, van presentar propostes de bonificacions al ple d'octubre i se li va contestar
que no podien ser bonificacions atès que no són admeses per la llei, i que havia de
proposar subvencions; de totes formes gran part de les seves propostes es van incorporar
a  les  subvencions  aprovades  la  mes  de  novembre,  però  al  mateix  mes  va  tornar  a
presentar altres esmenes; considera que el portaveu de GSSP dona per fet que la situació
econòmica és la única que cal tenir en compte, però que cal tenir en compte també la
situació social, com famílies monoparentals o majors de 65 anys, l'equip de govern esta
obert al diàleg a ampliar els grups beneficiats i a discutir sobre els nivells salarials, però
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això requereix  un estudi previ que en aquest moment no permet votar afirmativament
l'esmena de GSSP.

Torna a intervenir el Sr Herrera per manifestar que el que es va presentar a l'octubre i
ara és el mateix, però canvia el barem, i amb la seva esmena també estarien coberts els
grups que proposa l'equip de govern. 

6 –   APROVACIÓ DE RECTIFICACIÓ D'ERROR MATERIAL DELS PREUS PÚBLICS  
DE PUBLICITAT DEL PERIÒDIC   EL BRUGUERS  
 
Antecedents
 
Per acord de Ple de 26 d'octubre es van aprovar els preus públics per la inserció de publicitat en 
el periòdic El Bruguers.
 
Les noves tarifes aprovades són correctes atenent el nou format però les mides que apareixen 
corresponen a les mesures que tenia el Bruguers en el disseny anterior, no les del nou disseny. 
 
Fonaments de dret 
 

• L'article 109. 2. de la Llei 39/2015 prescriu que les administracions públiques podran,
així mateix, rectificar en qualsevol moment, d'ofici o a instàncies dels interessats, els
errors materials, de fet o aritmètics existents en els seus actes.

• Els  acords  del  Ple  de  les  Corporacions  Local  s’han  adoptar,  per  regla  general  per
majoria simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003,
de 28 d’abril, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de
Catalunya  i  no  existeix  cap  norma  que  estableixi  una  majoria  qualificada  per  a
l’aprovació dels preus públics.

Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa
al Ple de l'Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa, l'adopció del següent:
 

ACORD
 
Primer. Aprovar la rectificació d'error material de preus públics de l'Ajuntament de Gavà per la
inserció d'espais publicitaris al periòdic El Bruguers d'acord amb allò que estableix l'art 109.2
de la Llei 39/2015 de manera que on diu:
 
DIARI EL BRUGUERS
 

TIPOLOGIA

 

TARIFA 2017

(IVA NO INCLÒS)
MÒDUL COLOR MESURES (mm) PÀGINA PAR PÀGINA IMPAR

1 pàgina 255,1 x 372,5 775,39€ ------------

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



1/2 pàgina 255,1 x 182 410,50€ ------------
CONTRAPORTADA
(5x2)

255,1 x 118,5 408,03€ ------------

PORTADA (5x1) 255,1 x 55 ------------ 251,37€
1/4 vertical 99,5 x 182 173,32€ 190,65€
1/4 apaisat 151,4 x118,5 173,32€ 190,65€
1/8 vertical – 4 x 1 (99,5 x 118,5) - (203,2

x 55)
121,63€ 133,80€

1/8 apaisat 203,2 x 55 121,63€ 133,80€
 
Descompte per a contractacions de continuïtat:
 

3 números : 5% 5 números : 10% 7 números : 15% 10 números : 20%

Ha de dir:
 
DIARI EL BRUGUERS
 

TIPOLOGIA

 

TARIFA 2017

(IVA NO INCLÒS)
MÒDUL COLOR MESURES (mm) PÀGINA PAR PÀGINA IMPAR

1 pàgina 210 x 297 775,39€ ------------
1/2 pàgina 175 x 125 410,50€ ------------
1/4 vertical 85 x 125 173,32€ 190,65€
1/4 apaisat 175 x 60 173,32€ 190,65€
1/8 vertical 40 x 125 121,63€ 133,80€
1/8 apaisat 60 x 85 121,63€ 133,80€
 
Descompte per a contractacions de continuïtat:
 

3 números : 5% 5 números : 10% 7 números : 15% 10 números : 20%

 
Segon.  Trametre  una  còpia  d'aquest  acord  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província  per  a  la  seva
publicació.
 
L’acord va ser adoptat per nou (9) vots a favor (8 PSC i 1 CiU -Sr. Castellano-), cap en contra i
onze (11) abstencions (3 C’s, 3 ERC, 2 GSSP,  2 PP i 1 CiU -Sr. Rafanell), donant-se per tant el
vot  favorable  de la  majoria  simple  (més  vots  afirmatius  que negatius)  dels  membres  de la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.
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----------

Després de la intervenció del ponent, Sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde d'Nova Governança
i Economia, intervé, pel grup municipal d'ERC, el Sr. Albert Massana que manifesta
que s'abstindran com al  Ple passat, però recorda la proposta de reducció d'edicions del
Bruguers.

A continuació intervé el Sr. Miquel Àngel Ibàñez, de C's, per dir que va ser el seu grup
qui es va adonar de l'errada material, però igualment s'abstindran com al Ple passat.

Intervé de nou el ponent Sr. Jordi Tot, per recordar que el Bruguers arriba a tots els llars
i que és la font d'informació del que passa al municipi per a tota la ciutadania.

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ
DELS ÒRGANS DE GOVERN

7 –   DONAR COMPTE RELACIÓ DECRETS  

Donar compte de la relació de decrets dictats des del dia 13 de desembre de 2017 al 15 de gener
de 2018. 
 
Així  mateix,  es  dóna  compte  expressa  del  decret  d'alcaldia  DE0163/2018  de  19  de  gener
d'enguany, que es transcriu a continuació:
 
«Identificació de l'expedient
Expedient número ASP09/2018, relatiu a la declaració de Gavà com a "Ciutat solidària amb
l'Alzheimer"
 
FETS
 
Conscient que l'Alzheimer és el tipus de demència més prevalent que, en l'actualitat   afecta 3,5
milions  de  persones  entre  els  /les  que  la  pateixen  i  les  seves  famílies  i  cuidadors/es.
Concretament a Catalunya existeixen més de 86.000 casos. Que l'Alzheimer és un problema de
caràcter sociosanitari i el principal abordatge s´estableix en l'àmbit familiar.
 
Conscient  de  que  encara  no  hi  ha  tractament   efectiu  o  prevenció  adequada  que  permeti
pal·liar els efectes de la malaltia i que es preveu que la prevalença de la malaltia es veurà
duplicada  en els propers vint anys a causa, principalment,  d´una major esperança de vida de
la població.
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Conscients de que les despeses directes i indirectes generades per les famílies de l'Alzheimer
supera els  30.000 euros anuals i  de  l´escassa dotació de recursos sociosanitaris específics
disponibles per satisfer les necessitats dels individus i les famílies afectades.
 
Conscient  que,  malgrat  les  diverses  recomanacions  del  Parlament  Europeu,  la  Comissió
Europea i, més recentment, l'Organització Mundial de la Salut, a Espanya no hi ha un pla
específicament dirigit  a pal·liar els efectes de la malaltia .
 
Sabedors  de la importància de la formació i el suport a les famílies i a les persones cuidadores
principals de les persones afectades per aquesta malaltia.  I coneixedors,  així mateix, de la
necessitat d’impulsar accions de sensibilització i conscienciació de la malaltia d´Alzheimer.
 
Sensibilitzats i compromesos des d´aquest Ajuntament i des d´aquesta ciutat des de fa anys amb
les persones afectades per la malaltia i concretament amb l´entitat Familiars d´Alzheimer i
Altres Demències de Gavà (FAGA), donant suport a les seves accions i facilitant espais per al
desenvolupament de les mateixes. 
 
Són per aquests motius que l´Ajuntament vol reafirmar el seu compromís vers aquest problema
de primera magnitud declarant Gavà  "Ciutat de solidaritat amb l'Alzheimer".
 
D'aquesta manera, l´ Ajuntament de Gavà vol, amb aquest gest institucional, servir d'exemple a
altres  municipis  i  donar  suport  a  la   sensibilització  i  conscienciació  de  la  societat,  les
institucions i polítiques sobre aquest problema sociosanitari de primera magnitud.
 
Fonaments de Dret 
 
L’article 21 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, estableix
les atribucions de l'alcaldessa. 
 
Resolució,
Per tant, resolc:
 
Primer. Declarar a Gavà “Ciutat solidària amb l'Alzheimer” i donar suport a la iniciativa
liderada  per  la  Confederación  Española  de  Asociaciones  de  Familiares  de  personas  con
Alzheimer y otras demencias (CEAFA) , que reivindica una política d'Estat de l'Alzheimer 
 
Segon. Comunicar aquest decret a les persones interessades.»
 

 ---------

Després de l'exposició efectuada pel Sr. Miquel Àngel Díaz dels motius  pels quals s'ha
resolt  dictar aquest decret d'alcaldia,  l'alcaldessa va obrir  un torn d'intervencions als
grups municipals,

En primer lloc, intervé el Sr. Ramon Castellano que va manifestar que en nom del grup
de CiU, ser conscients de que encara no hi ha  un tractament per aquesta malaltia, que és
un tipus de demència amb un elevat nombre de casos a Catalunya, i que  per tant, és un
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problema d'àmbit familiar. Som conscients d'això. Som conscients de la feina que fa la
FAGA i, del suport que necessita. De les despeses directes i indirectes que les familiars
han d'assumir en els casos de malats al seu càrrec . Que a Espanya no hi ha un pla
específic dirigit  per pal·liar els efectes de la malaltia i som sabedors de l'importància de
la  formació  i  del  suport  d'aquestes  famílies,  a  les  que  hi  fem  tot  el  suport  de  la
necessitat d'impulsar accions de sensibilització i de conscienciació i estem sensibilitzats,
evidentment, i compromesos, des del grup municipal de CiU, des del PdCat i des de
Demòcrates de Catalunya, amb les persones afectades , i concretament, amb la FAGA
És  per  tant,  que  donem  tot  el  suport  al  decret   que  ha  emès  l'alcaldia,  pel  qual
l'ajuntament  reafirmi  el  seu  compromís  vers  aquesta  problemàtica  ,  de  primera
magnitud, declarar a Gavà “Ciutat solidària amb l'Alzheimer”.

La següent intervenció la va realitzar la Sra. Mònica Parés,  que va  dir textualment:
Valorem que la ciutat de Gavà sigui declarada “Ciutat solidària amb l'Alzheimer” . El
que vull fer és ratificar com a ciutat,  el que la nostra ciutat ja ha demostrat que és,
solidària, i per tant, involucrada des de l'entitat FAGA amb la millora de la qualitat de
vida de les persones amb Alzheimer i també, de les seves families. Esperem que aquest
decret , que avui se'ns presenta, incrementi la concienciació de tots els  gavanencs i
gavanenques de la malaltia i de les necessitats de les persones que la pateixen . Les
reclamacions fetes com a ciutat, segur que tenen a partir d'ara molta més força si seguim
treballant tots plegats.

A continuació, el regidor Sr. Miguel Herrera intervé dient: nos alegramos de que Gavà
se convierta en ciudad solidaria con el Alzheimer, una demencia degenerativa que se
ceba especialmente con un sector, el de la gente mayor y con menos recursos. Esto es
así  porque  las  clases  sociales  con  menos  ingresos  no  pueden  pagar  tratamiento  ni
expertos  para  agilizar  la  memoria   .  No   pueden  tener  una  persona  especialista
encargada de ejercitar cuerpo y mente con una persona que tenga alzheimer Lo cuál
conlleva  a  un  mayor  avance  de  la  enfermedad y  a  una  mayor  degeneración  de  las
capacidades de la persona afectada . Por lo tanto apoyamos esta acción, pero queremos
saber que acciones específicas tiene pensadas el gobierno de Gavà, para ayudar a las
personas con alzheimer de nuestra ciudad, a parte de adherirnos como ciudad solidaria
con el alzheimer. Gracias.

Seguidament,  pren  la  paraula  el  regidor  Albert  Massana que  va  dir:  el  nostre  grup
donarà total suport a la iniciativa de FAGA . Una entitat que des del 1996 treballa per la
necessitat d'un grup de familiars, de malalts d'alzheimer i d'altres malalties, per juntar-se
i parlar, precisament, de la malaltia i de les seves inquietuds  i dificultats . D'aquesta
manera, ells van començar a  dónar i rebre informació i formació de com atendre els
seus malalts quan els familiars reben un gran impacte . Vull ajudar a derrotar aquesta
malaltia, enlloc no està escrit que hagi de ser invencible . Aquestes paraules de Pascual
Maragall, també ajuden a entendre que només a través de la ciència i la innovació serem
capaços de vençer l'Alzheimer. Tots sommien un futur sense alzheimer , en que fer-nos
grans sigui una etapa més de la vida, en total plenitud per gaudir-la . Cada esforç és
important. Declarar la ciutat de Gavà, ciutat solidària amb l'Alzheimer, és important .
Però,  també  esperem  una  política  concreta  per  combatre  la  malaltia,  orientada  a
desenvolupar  línies  de  recerca  que  obtinguin  uns  resultats  positius  ,esperats  per  a
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tothom. Així com dissenyar noves estretègies  i programes de prevenció. El nostre grup,
sempre serà al vostre costat. 

La darrera intervenció dels grups municipals la va realitzar el Sr. Miguel Ángel Ibañez,
que  digué:  creiem  que  aquesta  declaració  de  Gavà  com  a  ciutat  solidaria  amb
l'Alzheimer, és un gest institucional de recolzament per la feina que fan i és molt adient.
Per què?. Perquè  jo crec que hem d'agrair la feina que fan amb els malats, però també,
la feina de suport i ajuda amb els cuidadors,  que normalment solen ser les mateixes
famílies  .  Aquí  no hi  ha  una persona malalta  que pateixi  només sinó que és  tot  el
conjunt familiar i qui li te que donar suport a qui esta patint , d'una manera o d'una altra
a aquesta malaltia . Per tant, dóna'ls-hi suport, en aquest cas un suport institucional, un
suport moral, per dir-ho així, creiem que  és molt adient fer-ho i esperem que pugui anar
acompanyat més endavant per ajuts efectius cap aquest col·lectiu. Gràcies 

El Sr. Miquel Àngel Díaz pren novament la paraula per donar les gràcies a tothom i
reiterar  aquesta voluntat  de FAGA de fer  arribar aquesta iniciativa.  Continua  dient
texutalment:  que  sigui,  doncs,  una  magnifica  excusa  per  visibilitzar,  encara  més,  la
reivindicació de la bona feina que es fa des del món associatiu i també sobre aquesta
malaltia  sociosanitària.  Insistia  en  aquesta  paraula,sociosanitària,  té  un  component
social i també  sanitari, són les dues coses  alhora . Bé, solament aclarir al Sr. Herrera,
per si ho desconeix, que la col·laboració entre l'ajuntament i  l'entitat és estreta . És
estreta de fa temps. És una entitat ja històrica i consolidada a la nostra ciutat . El centre
que tenen és de referència a Catalunya i és el de referència i únic en aquesta zona del
territori . Nosaltres col·laborem, amb la mesura de les nostres possibilitats, l'ajuntament,
la  ciutat,  amb  ajuts  econòmics.  També,  amb  l'espai  que  havien  tingut  i  que  vam
aconseguir plegats que fos un altre, perquè es dotes de tota la teràpia que s'havia de
treballar-hi . Sobre tot, insistir, en que aquesta és una feina que hem de seguir treballant
des del món local, però, que també és veritat,   que necessitem una política comuna a
Catalunya i a la resta d'Espanya per situar-ho com a una prioritat. Gràcies.

Per  finalitzar,  la  Sra.  Alcaldessa  va  agrair  i  felicitar  a  la  FAGA  per  la  feina  tan
necessària i tan extraordinària que fan., donant suport, assessorament i acompanyament
als pacients d'aquesta malaltia i també als seus familiars, tant a la nostra ciutat com
també  a Viladecans, i a una part de Begues. Afegint que es seguiria ferm amb aquest
compromís  amb  la  FAGA,  però,  sobre  tot,  amb  aquelles  persones  i  familiars  que
pateixen d'aquesta malaltia.

8 –   PRECS I PREGUNTES  

En el torn de precs i preguntes, la Sra. Alcaldessa va procedir directament a donar compte i
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents
respostes.
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El primer grup municipal a qui l'alcaldessa va donar la paraula per començar, va ser el de C’s.
El regidor d'aquest grup Sr. Francisco Gavilán, va intervernir per formular el següent prec: a tès
que el sistema integrat de transport públic a la Regió Metropolitana de Barcelona està gestionat
per l'Autoritat del Transport Metropolità (ATM), un consorci inaugurat l´any 1997 i del que en
formen  part  la  Generalitat  de  Catalunya  amb  una  participació  del  51%,  l´Ajuntament  de
Barcelona amb una participació del 25% i l´Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB) amb una
participació del 24%, que es qui s'encarrega de garantir el finançament del sistema, conveniant
les aportacions públiques i decidint les tarifes de preus. 

Atès que l'Estat va transferir les competències del transport metropolità fa molts anys i poc a
poc ha anat reduint les seves aportacions en més d'un 45%. Els contracte-programa en realitat
no són consensuats entre les administracions; ja que l'Estat  fixa la seva aportació de forma
unilateral. 

Atès  que  els  mecanismes  de  finançament  del  transport  públic  divergeixen  molt  entre  els
municipis segons població; més o menys de 50000 habitants, i segons si estan consorciats o
mancomunats, ja sigui a l'Àrea Metropolitana de Barcelona (antiga EMT, corresponent als 18
municipis de la zona 1 de l'ATM ) o a l'Agrupació de Municipis amb Transport Urbà ( AMTU,
Associació voluntària de municipis amb transport urbà de la corona 2 a 6 de l'ATM), provocant
greuges comparatius entre els municipis. 

Atès que els municipis de l'Àrea Metropolitana de Barcelona (mancomunitat de municipis de la
primera corona )  disposa d'una font  de finançament  del  transport  públic  molt  particular,  el
Tribut  Metropolità (abans Tribut  de Mobilitat).  Un impost  articulat  com a recàrrec  de l'IBI
calculat en base al valor cadastral de l'habitatge o de l'espai d'activitat econòmica. Aquest tribut
aporta de mitjana una aportació anual  de 40 euros per habitatge i  de 35 euros per local no
residencial. 

Atès que d´altra banda, a la vista que les despeses d´explotació del transport públic metropolità
augmentaran notablement, es fa imprescindible que la Generalitat de Catalunya impulsi l’estudi
i  creació  de  nous  recursos  financers,  en  el  marc  de  la  Llei  21/2015,  de  29  de  juliol,  de
finançament del transport públic de Catalunya. 

Atès que el Consell  d'Administració de l'Autoritat del  Transport Metropolità ha pres com a
solució del desequilibri traslladar la pressió sobre les tarifes dels preus del transport, augmentant
el seu cost per a l’usuari, dificultant l’accessibilitat al transport públic dels treballadors i les
treballadores i dificultant la mobilitat de la ciutadania en els seus desplaçaments quotidians cap
a la feina o els centres d’estudi. 

Atès que en aquestes circumstàncies el transport públic és fonamental per a garantir el dret a la
mobilitat  dels treballadors i les treballadores, especialment d'aquelles que estan a l'atur,  i en
general  de  veïns  i  veïnes  sabent  que  els  transports  públics  són,  a  més,  un  dels  principals
elements  vertebradors  del  territori.  I  atès  que  unes  tarifes  a  preus  més  reduïts  han  estat
llargament reivindicades pels sindicats i les associacions d'usuaris. 

Atès que, com recull el Preàmbul de la Llei 21/2015, de 29 de juliol: la mobilitat de les persones
és un dret social que cal garantir i preservar a partir d’un finançament suficient i solidari. Així,
el transport públic és un pilar bàsic de l'Estat del Benestar, juntament amb l'habitatge, la sanitat i
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l'educació. Ho és pel fet que és l'eina que dóna accés tant al dret d'habitatge, sanitat i educació
com a les oportunitats laborals i d'oci que es generen arreu del territori, sense exclusió del 50%
de la població catalana que no té permís de conduir. 

Atès que el preu de serveis bàsics com la llum, l'aigua o el transport no han parat de pujar, no és
comprensible socialment apujar les tarifes, sinó plantejar-se un nou model tarifari en base a les
necessitats de les persones. L'any 2018 moltes d'aquestes hauran de destinar una major part del
pressupost  familiar  per  finançar  la  necessitat  d'utilitzar  els  transports  públics  en  els  seus
desplaçaments habituals. 

Atès que l'Autoritat Metropolitana del Transport (ATM) de l’àrea de Barcelona a instàncies del
seu Consell d’Administració, va crear la Taula Social del Transport Públic. Organisme on s'ha
d'activar  el  consens  sobre  les  polítiques  públiques  que  les  administracions  consorciades  en
l’ATM de l’àrea de Barcelona i  amb la participació de la resta d’autoritats territorials de la
mobilitat de Catalunya, i dels moviments socials implicats en la lluita contra l’augment de les
tarifes i  per la promoció del  transport  públic,  portin a  terme per  a la millora del  servei  de
transport públic, per a la revisió de les tarifes de transport públic, de manera que siguin més
ajustades i assequibles, i per a l’assoliment d’un nou sistema de finançament, i fer les gestions
necessàries  perquè aquesta  participació es  materialitzi  amb un diàleg continuat  tant  amb la
direcció de l’ATM de l’àrea de Barcelona com amb els representants de les administracions en
el Consell d’Administració. 

Atès que segons l'Estatut d'Autonomia de Catalunya, en el seu article 48 "els poders públics han
de promoure polítiques de transport i de comunicació basades en criteris de sostenibilitat que
fomentin la utilització del transport públic i la millora de la mobilitat ". 

Atès que el Parlament de Catalunya va aprovar per unanimitat la moció 89/X, sobre l´increment
de les tarifes del transport metropolità i el finançament del transport públic; en la que el partit
proposant va destacar i  el  Ple va recolzar,  que: “És essencial que arribi a la ciutadania que
aquest Parlament es fa ressò de les inquietuds de les plataformes ciutadans, quan aprovarà que
es reconsideri a la baixa les tarifes del transport públic per a l’any 2014, aplicant als títols de
més utilització, en especial la T-10, la rebaixa que es consensuï en aquesta Taula Social del
Transport, perquè es correspongui més a les variacions del cost de la vida i a les condicions
salarials en l’any anterior i que s’apliquin ja… 

Que es millorin les bonificacions i la facilitat de l’accés per a les persones en atur amb llarga
durada, que també és una cosa plenament coherent amb el que estem tractant en el debat de la
pobresa. Considerem també molt important les recomanacions que es fan sobre un tema que està
damunt de la taula, que és la modificació dels títols de transport i el fet que puguem anar ben
aviat, a través del que s’ha vingut a dir T-mobilitat, amb un títol que sigui de gestió pública, que
es plantegi a la llarga com un únic títol per a tot  Catalunya integrat  i  homogeneïtzat i  que
permeti, doncs, en definitiva, un sistema de tractament de la informació que permeti l’accés en
tots els àmbits del territori” (Salvador Milà, Grup ICV-EU. Diari de sessions del Parlament de
Catalunya de 13/3/2014). 

Atès  que  l’increment  del  preu  del  transport  a  Barcelona,  la  seva  Àrea  Metropolitana  i  els
municipis  gestionats  per  l'Autoritat  del  Transport  Metropolità,  no fomenta  la  utilització  del
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transport públic, així com tampoc la millora de la mobilitat, ja que amb els preus actuals els
poders públics estan fomentant de forma indirecta l’ utilització dels mitjans de transport privats. 

Vistes la Llei 9/2003, del 13 de juny, de la mobilitat  i  la Llei 21/2015, de 29 de juliol,  de
Finançament del transport públic de Catalunya. 

Vist això, formulem el següent prec : que l’Ajuntament de Gavà mitjançant els representats que
te a l’ATM, expressi el profund desacord i rebuig per l’increment de les tarifes del transport
metropolità  per  l’any  2018  que  ha  aprovat  el  Consell  d’Administració  de  l’Autoritat  del
Transport Metropolità (ATM). 

Reclamar a l'ATM que congeli les tarifes de transport per l'any 2018 i demanar a l'ATM un
replantejament de l'actual model tarifari. 

Proposar a l’ATM millorar i, en el seu cas, ampliar els títols de transport de caràcter social, de
forma que les persones aturades que busquen treball; els joves i estudiants; els pensionistes i les
persones amb discapacitat, disposin de títols específics a preus més reduïts, per evitar els riscos
d’exclusió social en els sistemes de transport públic de Catalunya. Així com un tracte preferent
tan per a les persones que es desplacen diàriament per causes de mobilitat obligada com per a
col·lectius amb especials dificultats econòmiques que no es vegin acollits per les actuals tarifes
socials. 

Demanar a l'ATM que apliqui  als  títols  de més utilització,  especialment la targeta T-10,  la
rebaixa que es consensuï amb la Taula Social del Transport Públic, per tal que es corresponguin
més amb la variació del  cost de la vida, de les condicions salarials de l’any anterior i  que
incentivi l’ús del transport públic. 

Respon  aquest  prec  la  tinenta  d'alcalde,  Sra.  Rosa  M.ª  Fernández,  que  va  assenyalar   que
l'evolució  del  nombre  de  viatgers  durant  l'any  2017,  en  el  conjunt  de  serveis  de  transport
metropolità de Barcelona, reflecteix un increment important en relació a l'any anterior, més de
15,16 milions de viatgers. És a dir, un increment del 2,6 % , per lo que no puc estar d'acord amb
la seva afirmació que no es fomenta l'utilització del transport públic. Per què totes les polítiques
que s'estan adoptant treballen cap a una mobilitat sostenible. Fomentant i apostant pel ttransport
públic vers el tranport privat. I les dades , ho posen de manifest .

En els darrers dos anys les tarifes s'han congelat, gràcies a les aportacions, de més, que han fet
Generalitat, Ajuntament de Barcelona i Àrea Metropolitana de Barcelona. Suplint la reducció de
l'aportació de l'estat, que des del 2010 al 2017, ha reduït la seva aportació un 46% , i a passat a
ser l'administració que menys aporta . Aquestes aportacions extres, han permès no només la
congelació de tarifes sinó ampliar la tarificació social . L'extensió de la gratuïtat per nens de 12 a
16 anys . O facilitar l'accés a bonificacions a persones amb situació d'atur..Títols socials, com la
T-jove, la T-+ bonificada per gent amb situació d'atur i T-joves per a families monoparentals i
nombroses s'han congelat. 

A  la  tardor  del  2018,  es  preveu  l'entrada  en  vigor  de  la  T-mobilitat  ,  que  amb  la  seva
implementació  es  reformularà  el  sistema  de  zones.,  realitzant  una  primera  integració  dels
municipis  de  l'àrea  de  la  zona  2  a  la  zona  1.  Però,  malauradament  ,  i  encara  que  les
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administracions competents han fet un esforç pressupostari extra, i amb la voluntat de mantenir
l'actual  situació d'oferta de serveis i  de  tarificació social  .  Davant  la negativa de l'estat  per
incrementar la seva aportació, no hi ha hagut més alternativa que actualitzar les tarifes entorn
l'IPC, després de dos anys de congelació .

Naturalment, hem de continuar treballant en una revisió i millora del sistema tarifari. En títols
socials i títols que prioritzint els usuaris i usuaries habituals davant dels exporàdics. Però, per fer
possible  aquesta  millora  del  transport  és  fonamental  un  compromís  per  part  de  totes  les
administracions: Estat, Generalitat i Administracions locals , per tal de fer front a la lluita contra
el canvi climàtic . Per lo que necessitem polítiques actives, impulsades des del govern de la
Generalitat  i  el  govern  de  l'Estat  ,  atès  que  els  ajuntaments  ja  estem  fomentant  aquestes
polítiques .

És necessari el desplegament de la llei de finançament del transport públic, aprovada al juliol del
2015  per  unanimitat  al  Parlament  de  Catalunya,  que  permetria  finançar  el  transport  públic
sostenible, penalitzant els modes de mobilitat no sostenible.

En un nou prec de Ciutadans, el regidor Sr. Miguel Angel Ibáñez, va exposar que al BOE de
dimarts 16 de gener s'ha publicat la resolució de 10 de gener de 2018 pel qual s'estableix la
convocatòria del programa d'ajudes a la implantació d'infraestructures de recàrrega de vehicles
elèctrics de les quals els ajuntaments en poden ser beneficiaris 

Aquesta  convocatòria,  amb  un  pressupost  de  15.000.000  €,  va  adreçada  a  promoure  la
implantació de sistemes de recàrrega de les bateries dels vehicles elèctrics tant a aparcaments o
estacionaments públics permanents, zones d'estacionament d'empreses o a via pública. 

El nostre Grup ja va presentar un Prec per la instal.lacio dels anomenats carregadors electrics o
“electrolineres” als aparacamets municipals de la nostra ciutat aixi com al aparcament de aquest
ajuntament, per fomentar la introducció de la mobilitat elèctrica i, per tant, la sostenibilitat, la
disminució de les emissions de CO2 i la millora de qualitat de l'aire. 

Com que aquesta convocatoria permet que es sol.licitin , tant en la modalitat d'adquisició directa
com d'operacion de renting, desde el Grup Municipal de C’s Gavà fem el seguent prec:  que l'
ajuntament de Gavà s'aculli a aquesta convocatoria per implatar a Gavà una xarxa de punts de
recarrega de bateries que permeti la utilització real i práctica dels vehicles electrics facilitant
així la recárrega dels vehicles electrics tant dels particulars com del ajuntament y de la empresa
municipal Presec. 

Novament  intervé  la  Sra.  Fernández,  dient:  som coneixedors  del  nostre  compromís  vers  la
sostenibilitat, treballant en un model de desenvolupament urbà sostenible, inclusiu i resilent,
amb la vocació d’assolir des del municipalisme, els objectius marcats a la Cimera de Paris.

En aquest sentit, aprofitem tots aquells recursos tècnics i econòmics, que ens puguin ajudar a
desenvolupar aquestes polítiques. 

L'Ajuntament de Gavà ja tenia previst acollir-se a aquesta convocatòria, del programa d'ajudes
de  l'IDAE ,  per  a  la  implantació  d’infrastructures  de  recàrrega  de  vehicles  elèctrics  als
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aparcaments públics , tant de la Plaça Jaume Balmes com de la Plaça Batista i Roca. Així com
per a l’ampliació de la zona de recàrrega de vehicles elèctrics de l’empresa municipal Presec, a
les seves dependències del carrer  dels Oficis. 

El regidor del grup de Ciutadans, Sr. Ibáñez, formulà un nou prec, el qual va introduir dient:
cada vez proliferan más las personas que dejan alimentos en la via publica para alimentar a
animales, gatos, palomas, etc. Compartimos el sentimiento de ayuda y amor hacia los animales,
pero no debemos olvidar que como todas las cosas deben hacerse de forma ordenada y regulada
para obtener los efectos que todos deseamos. 

Según hemos podido saber actualmente se presentan varios problemas:  que muchas de esas
personas no tienen en cuenta el problema potencial  de un crecimiento descontrolado de las
colonias  de  gatos,  palomas,  etc.  Que  algunas  de  ellas,  en  el  caso  concreto  de  los  gatos,
suponemos que para poner el agua y la comida en sitios inaccesibles a otros animales, los dejan
en el interior de la pineda que hay entre la parte alta y baja de la primera fase del P. Marítimo,
rompiendo  las  ramas  bajas  de  los  pinos  y  demás  vegeteación,  siendo  visibles  auténticos
“tuneles”.Que cuando estas personas se van de vacaciones los animales quedan sin sustento con
el consiguiente perjuicio para su salud. 
 
Por lo anterior y para regular y garantizar el biensestar de los animales, el Grupo Municipal de
C’s  Gavà  hacemos el  siguiente  ruego:   que l'Ajuntament  de  Gavà establezca  acuerdos con
entidades o asociaciones de defensa de los animales para autorizarles a dar comida en el espacio
público y que velen por su salud y por su control bien a través de la propia comida, bien con los
medios que consideren más adecuados. Que las personas autorizadas lleven una identificación
que les ampare. Que puedan depositar la comida en lugares fijados al efecto sin perjudicar a la
vegetacion y arbolado. 

Va contestar aquest prec el Sr. Ramon Castellano, dient que l’any 2013 l’Ajuntament de Gavà
va signar un conveni de col·laboració amb la protectora “Animals Sense Sostre” per posar en
marxa un programa de control higienicosanitari dels gats de carrer, amb l’objectiu d’afavorir
una bona convivència entre els  persones  i  els  animals  que comparteixen la  via pública.  La
finalitat és mantenir unes bones condicions de salubritat, controlar el nombre de gats a la  via
pública i millorar el seu estat higienicosanitari. 

Les persones gestores de les colònies de gats i que s’encarreguen, entre d’altres actuacions, de la
seva alimentació, són voluntàries del municipi de Gavà, i la seva actuació és supervisada per
una persona col·laboradora de l’associació de protecció d’animals. L’Ajuntament ha lliurat una
acreditació a les persones voluntàries que han fet un curs de formació per a la gestió de colònies
de gats urbans.

L'Ajuntament  de  Gavà,  conscient  de  la  necessitat  de  mantenir  l'equilibri  entre  la  cura  dels
animals,  la  convivència  ciutadana  i  el  manteniment  de  la  via  pública,  d’acord  amb el  que
estableix  l’ordenança reguladora de la tinença d’animals al municipi de Gavà, seguirà exercint
cursos de formació adreçats a les persones gestores de les colònies de gats, orientats a garantir
amb salubritat l’alimentació i cura dels animals, així com a renovar els convenis amb l’entitat
protectora d’animals, i realitzar el seguiment de les gestions relacionades amb aquest projecte.  
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Seguidament, el  regidor Sr.  Francisco Gavilán, atès --digué--  que durante esta legislatura el
equipo  de  gobierno  nos  ha  dicho,  en  diversas  ocasiones,  que  se  estaba  trabajando  en  la
modificación del ROM. Vemos que la legislatura se acaba y seguimos sin tener nuevo ROM. A
pesar  de  no  tener  esperanzas  de  ver  un  nuevo  reglamento,  queremos  que  se  estudie  una
modificación puntual del mismo para introducir las videoactas, como ya se hace en la mayoría
de los ayuntamientos de más de 20.000 habitantes. Va formular la següent pregunta: ¿Cuándo se
nos presentará el nuevo ROM? ¿Estudiará el equipo de gobierno introducir la videoacta en el
ROM mediante una modificación puntual? 

Sr. Gavilán  -digué el Sr. Jordi Tort- , como futurólogo no se ganaría muy bien la vida. El nuevo
ROM lo podrán ver los portavoces, en este caso, se les presentará por parte del Secretario el dia
13 de  febrero,  y  ya se  ha  tenido en cuenta  la  incoporación  de la  video  acta.  Y por  tanto,
entendemos que  no es necesaria esta modificación puntual. Esperemos que un período corto de
tiempo podamos aprovarlo y poder  tener la video acta en funcionamiento.

Acabat el torn corresponent al grup de C’s es va iniciar el del grup municipal d’ERC. El Sr.
Albert  Massana,   regidor  d'aquest  grup,  va  intervenir  amb un  primer  prec  on  exposava  el
següent.  El  passat  dijous va començar el  termini  del  procés participatiu per tal  de formular
propostes i idees de millora de l projecte urbanístic dels terrenys de l’empresa Roca Radiadors.
Aquest procés entenem que ha de servir per recollir propostes i idees referents a l’ordenament
urbanístic previst.

No obstant això, hi ha un altre aspecte sobre el qual creiem important incidir, atès que  l’impacte
de l’empresa a la ciutat no ha estat només material, sinó també, i sobretot, humà.

En aquest sentit, cal remarcar les duríssimes condicions laborals que imperaven a l’empresa,
que posaven en perill  la  seguretat  i  la  salut  dels treballadors.  Especialment una malaltia,  la
silicosi, ha afectat centenars, potser milers, dels treballadors que han passat per l’empresa, fins
al punt que molts han mort per aquesta causa.

Amb motiu del centenari de l’empresa, no se’ls ha dedicat cap record especial, ni se n’ha fet cap
memòria ni reconeixement.

Vist això, formulem el següent Prec  Instem el govern local a aprofitar la urbanització del sector
Roca per ubicar en algun espai públic visible i preferent un memorial als centenars d’empleats
afectats per la silicosi.

Per part de l'equip de gover va respondre el Miquel Àngel Diaz dient: el mes de maig vàrem
inaugurar una exposició sobre el Centenari de l’empresa Roca a Gavà i Viladecans. Era una
exposició que tenia com voluntat explicar què ha representat aquesta empresa al llarg dels anys
per als habitants d’aquests municipis ja que, com vostè diu, l’empresa ha tingut un impacte
humà en la ciutat.

L’exposició va explicar tant aspectes positius com negatius , va fer un relat històric, científic  de
la implantació de l’empresa a Gavà, i entre ells s’explicava com les condicions de treball van
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desembocar en importants vagues. També es va entrevistar a diverses persones que van explicar
la seva vivència personal a l’empresa i es va recollir en un vídeo-homenatge.

L’exposició, com saben, es va fer des del més de maig al setembre, i durant aquest període es
van realitzar com ara, visites guiades a l’exposició. Itinerari de ciutat per explicar l’impacte de
Roca a la Ciutat.  Dues Tertúlies vermut una sobre el paper de les dones a la fàbrica i l’altra, que
vàrem fer  conjuntament  amb l’Associació d’Amics  del  Museu,  sobre  com es  van viure  les
vagues de Roca. També s’ha confeccionat un catàleg sobre l’exposició per tal que perduri el
coneixement de la influència de l’empresa sobre la ciutat.

Per tant, no compartim que no haguem dedicat cap record històric ni cap record als treballadors
i treballadores de Roca, que formen part de la memòria històrica de Roca i també de la nostra
ciutat . 

En quant al seu prec de que fem a la urbanització Roca , bé , dins del projecte  segur que hi
haurà un espai  vinculat  a la memòria històrica que recollirà  els  elements més significatius
d'aquestes vivències.

La següent intervenció va anar a càrrec de la regidora d'aquest grup, Sra. Marta Jiménez, qui va
assenyalar que  fa poques setmanes es van instal·lar a l’autopista C-32, a la carretera C-234 i en
altres entrades a la ciutat panells indicatius de l’existència del Parc arqueològic de les Mines de
Gavà.

Es dóna la circumstància que, a més de les mines, a Gavà tenim diversos béns culturals d’interès
nacional,  el  més  remarcable  dels  quals,  després  del  parc  arqueològic,  és  el  castell
d’Eramprunyà.

Vist això, formulem el següent Prec Instem el govern local a reclamar, davant dels estaments
pertinents, la col·locació, junt al senyal informatiu sobre el parc arqueològic, un altre indicatiu
sobre el castell d’Eramprunyà

La resposta  al  prec  de  la  Sra.  Jiménez  la  va  realitzar  el  Sr.  Diaz,  manifestant  el  següent:
compartir,  que  ens  felicitem d’haver  aconseguit  que  es  posés  a  l’autopista  C-32  el  senyal
informatiu sobre el Parc Arqueològic de les Mines de Gavà. No ha estat fàcil, ha calgut insistir
durant molt de temps, però ha valgut la pena. Estem segurs que guanyarem en coneixement , no
solament a Gavà sinó a l'Àrea Metropolitana i  a  la resta del  territori,   de l’existència de la
dinamització d'aquest espai únic a Europa i esperem que es tradueixi en un major nombre de
visitants.

Té raó que el Castell de l’Eramprunya també és un bé cultural i per això estem treballant per
millorar la seva conservació, conjuntament amb la Diputació de Barcelona. Ara, també s'ha de
reconèixer  que  el  Castell,  a  nivell  turístic  i  segons  els  paràmetres  de  la  Generalitat  de
Catalunya , no és el mateix, en el sentit de  que un castell com és el Castell de l'Eramprunyà és
un bé únic, que és molt visitat també  per molta gent però té altres eines per fer difusió. Per això,
dins del Pla Director que s'ha treballat tant per Diputació de Barcelona i diferents col·lectius, si
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que hi ha la previsió de fer  accions de difondre i dinamitzar la seva existència i que hi hagi un
millor coneixement per part de la gent de  Gavà, i  dels municipis de la resta de Catalunya.

Seguidament,  en  un  altra  prec  d'ERC,  el  Sr.  Andreu  Pérez,  atès  --digué--  que  fa  poques
setmanes va començar l’adequació del solar entre els carrers de Sant Lluís i Sant Joan, conegut
com a Cal Mateu. La urbanització d’aquesta parcel·la és una oportunitat per arranjar també el
talús existent  entre el carrer de Begues i  el  carrer  de Sant Joan,i  de redefinir l’ús i  aspecte
d’aquest tram de carrer que queda arraconat respecte de la xarxa viària d’ús més intensiu.  Vist
això, formulem el següent Prec Instem el govern local a aprofitar la urbanització de la parcel·la
de cal Mateu per vianalitzar el tram del carrer de Sant Joan entre Sant Lluís i Santa Teresa i,
alhora, arranjar el talús. En cas que la vianalització no sigui possible, que s’arrangi el talús per
tal d’ampliar la vorera a un metre d’amplada.

Sobre aquest prec la Sra  Rosa M.ª  Fernández digué que en referència al tema que ens indica a
la seva exposició d’antecedents,  els serveis tècnics de l’Ajuntament,  dintre de l'estudi de la
llicència d’obres majors, estàn revisant les distintes possibilitats de millora del vial, que donarà
front a la nova promoció, carrer de Sant Lluís cantonada carrer de Sant Joan.

L’existència de senyals a l’entrada del carrer Sant Lluís fins al carrer de Sant Joan, limitant
l’accés a veïns, creuant la vorera del carrer Sant Lluís,  i indicant que aquest tram és “zona
residencial”, amb el senyal de trànsit. Els vianants tenen prioritat i s’apliquen les restriccions en
la  circulació,  velocitat  màxima 20 km,  els   vianants  ocupen la  zona de circulació,  prohibit
estacionar a excepció de zones autoritzades, zona de jocs, etc.  Pràcticament, aquest tram de
carrer, ja és una zona per als vianants

Així mateix, com sempre fan els nostres equips tècnics, s’estudiarà la millora de l'urbanització,
vial  i  talús  de  la  zona,  de  conformitat  amb els  serveis  tècnics  de  mobilitat  i  manteniment
municipal,  amb la  finalitat  de  mantindre  i  ampliar,  en lo possible,  les  restriccions de tràfic
actuals en aquest tram. 

En un nou prec la regidora Marta Jiménez va manifestar el següent: ens han arribat queixes
d’usuaris de la biblioteca sobre les molèsties que causen als lectors i estudiants que usen la
biblioteca Josep Soler Vidal pel soroll provinent de la sala d’exposicions annexa, a l’espai que
comunica la biblioteca amb el rebedor de l’Ajuntament.

Segons se’ns  ha dit,  alguna vegada s’hi  van esdeveniments i  inauguracions que produeixen
soroll, atès que hi assisteix un nombrós públic, i que l’aïllament acústic és deficient.

Vist això, formulem el següent prec: instem el govern local a millorar l’aïllament acústic de la
biblioteca Josep Soler Vidal, especialment les parets i espais propers a la sala d’exposicions

El Sr. Miquel Àngel Diaz va dir respecte d’aquest prec: hem consultat a la biblioteca sobre
aquestes queixes d’usuaris del soroll de la sala d’exposicions que esmenten,  i no només no
tenen   constància  sinó  que  els  hi  sembla  complicat,  ja  que  són  espais  que  estan  força
diferenciats. 

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



La sala d’exposicions queda allunyada de les zones on estan els usuaris de la biblioteca i es
complicat que els arribi el soroll quan s’inaugura una exposició, que també s'ha de dir que és  un
moment força puntual. 

Tot i així, i com fem sempre que ens arriben notícies com la que vostè esmenta, prenem nota i
estarem alerta.

El  darrer prec d'aquest grup el va formular el Sr. Massana, dient que la proliferació de patinets,
patins, segways i bicicletes elèctriques a tot el nucli urbà està comportant molts problemes per a
les persones que es desplacen a peu.El usuaris d’aquests ginys circulen sovint per voreres a
velocitat molt superior a la dels vianants, amb perill per aquests últims, o també per la calçada,
fins i tot en contra direcció, cosa que crea un perill evident per aquests mateixos usuaris dels
aparells mòbils elèctrics.

Fa dues setmanes,un veí de la ciutat va ser atropellat per un infant que corria sobre un segway
elèctric i va caure, amb el resultat de lesions aparatoses a la cara i a l’abdomen.

Diverses vegades s’ha demanat la regulació d’aquests vehicles al nostre municipi, i la imposició
de multes dissuasòries que obliguin els que els usen, o els tutors legals dels infants que els usen,
a comportar-se amb civisme. No ens consta ni que s’hagi modificat la normativa ni que s’hagi
realitzat cap campanya sancionadora per evitar aquest tipus de situacions.

Vist això, formulem el següent  Prec Instem el govern local a modificar el més aviat possible la
normativa de l’Illa de vianant i la de la via pública per tal de regular l’ús d’aquests aparells
mòbils  elèctrics  i  a  iniciar  una  campanya  sancionadora  amb  objectiu  exemplificant  que
aconsegueixi que els seus usuaris es comportin cívicament.

En  relació  a  aquest  prec  la  Sra.  Fernández  va  dir  que  indubtablement,  existeixen  algunes
conductes  incíviques,  que  hem  de  combatre  des  de  totes  les  instàncies,  social,  política,
institucional, etc. 

Des  de  Policia  Municipal,  es  realitzen  patrullatges  on  es  sancionen  totes  aquestes  i  altres
conductes  incíviques,  i  des  de  la  unitat  socio-educativa  es  realitza  una  tasca  pedagògica
important i fonamental, en educació vial, per  modificar hàbits i conductes. No creiem que el
model sigui mà dura, hem de construir educant i sancionant quan s’hagi de fer.

Respecte  a  la  modificació  de  normativa,  l’Àrea  Metropolitana  de  Barcelona  treballa  en  la
redacció d’aquestes normatives, que determinen les línies més importants per abordar des dels
Ajuntaments, amb una mirada metropolitana. I en aquesta línia estem treballant. 

No obstant, des de Policia Municipal, els seus comandaments, han elaborat unes instruccions
clares i inequívoques, per abordar aquesta problemàtica.  

Un cop conclòs el torn de la formació política d’ERC, va començar el corresponent al  grup
municipal de GSSP.  Començà el Sr. Juan Carlos Bondia amb el segúent prec:  varias vecinas y
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vecinos del barrio de “Les Ferreres” y Clara Campoamor denuncian el aumento de jeringuillas
encontradas tiradas en el suelo en diferentes zonas del barrio. 

Se pueden ver junto la parada del bus, así como en la zona verde que hay detrás de la misma
calle. Tal y como se puede apreciar en la fotografía. 

Además de la mucha suciedad y basura que hay debajo de sus viviendas del  núm196. Como
consecuencia  de  la  suciedad,  aumentó  la  población  de  cucarachas  y  ratas  en  las  últimas
semanas. 

Es por lo que desde el grupo municipal Gavà, Sí se  puede rogamos: Que se intensifique la
limpieza en el barrio diariamente. Que aumente la presencia policial en la zona. Que se estudie
y valore un plan de barrio para dar solución a este problema que existe históricamente en el
municipio. 

La Sra. Gemma Badia, va dir respecte d’aquest prec que  referent a la neteja de les Farreres,
l’informo que es realitza  a diari , de dilluns a dissabte, en torn de matí,. Cal afegir a aquesta
programació la del servei de neteja amb vehicle, que també es fa, es revisa les àrees d’aportació
a les zones de contenidors, per a detectar possibles desbordaments ,de dilluns a diumenge també
en torns de matí.

A més, en els carrers Clara Campoamor i Montserrat Roig es realitza un escombrat mixte tots
els  dilluns,  dimecres  i  divendres  en  torn  de  tarda,  que  inclou  vehicle  de  neteja  i  operaris
conjuntament.

Afegim en aquest punt, que també es realitzen campanyes específiques de recollida en totes les
àrees  de  major  incidència  i  segons  les  necessitats  detectades  a  cada  moment.  Amb  una
freqüència no inferior a la mensual, i que tot el personal de neteja te la directriu de retirar de
forma  controlada  i  immediata  totes  les  xeringues  que  pugui  trobar  durant  la  seva  jornada
laboral.

Des de la Policia Municipal es registren dades mensuals de xeringues per diverses zones de
Gavà,  per controlar  i  analitzar  aquest problema. D'aquestes dades es desprèn que els últims
mesos no s'ha produint un augment de xeringues recollides a la zona de farreres/ Can badosa,
fins i tot ha disminuït aquest nombre. Dintre dels serveis programats, es preveu el patrullatge
preventiu de barris diàriament per la zona  durant els tres torns de treball, atesa la problemàtica,
per detectar eventuals consumidors de drogues que puguin freqüentar la zona i evitar el consum
a la via pública i l'abandonament d’aquests estris relacionats amb el consum. 

En quant  a  les  escombreres  que es  troben a  les  voreres  del  núm.  .  196,  tenim detectat  un
problema d'incivisme greu,  recurrent,  del  que ja es fa un seguiment conjunt  amb la Policia
Municipal per identificar i minimitzar aquests comportaments.

Des  de  l’Ajuntament  continuem   treballant  coordinadament  per  a  que  els  comportaments
incívics siguin cada cop menors ja que afecten a tota la ciutadania i també encareixen els costos
de neteja i de manteniment de la ciutat.
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En un segon prec d'aquest grup municipal, el Sr. Miguel Herrera exposà: como todas y todos
conocemos, El Bruguers es un periódico municipal, financiado con dinero público, que se edita
mensualmente en nuestro municipio y que explica los eventos más destacados que suceden en
Gavà. Uno de estos eventos destacados es la votación de los presupuestos y la explicación de los
mismos. Este tema ocupó la noticia principal de portada y las páginas centrales tanto en la
edición de 2015 como de 2016. 

La importancia de los presupuestos es evidente, ya que marcan las políticas que supuestamente
llevaría a cabo el gobierno, y conocer su desarrollo es importante para la ciudadanía. De la
misma forma consideramos importante  que  la  ciudadanía  conozca  la  opinión de  los  demás
grupos municipales y de las  enmiendas que estos  presenta.  Si  no la única visión sobre  los
presupuestos que tendría la gente sería solamente la del equipo de gobierno, haciendo de esta
forma que la información, aún siendo veraz, no sea realista, sería solo la visión de un grupo
minoritario en el consistorio (el equipo de gobierno son solo 9 regidoras y regidores del total de
21 que lo componen). 

Así pues, de la misma forma que cuando hay algún desperfecto, o alguna zona necesita una
especial  limpieza  traemos  un  ruego  al  pleno  sobre  PRESEC  (al  cual  las  compañeras  y
compañeros de PRESEC siempre atienden muy amablemente), en esta ocasión desde Gavà, Sí
se  puede  rogamos:  Que  el  periódico  municipal  El  Bruguers,  además  de  hablar  de  los
presupuestos que se aprueban en el pleno, también explique las enmiendas que presentan los
grupos municipales de la oposición. 

Sr.  Herrera,  va  respondre  el  Sr.  Jordi  Tort,  efectivamente,  el  periódico  Bruguers,  y  en  su
conjunto los  diferentes  medios  de comunicación municipales,  tienen desde  siempre la  sana
costumbre, es decir, el interés periodístico, de informar con detalle sobre los presupuestos del
Ayuntamiento.  En  este  sentido,  recogen  los  aspectos  principales  de  los  contenidos  de  los
presupuestos,  especialmente  aquellos  que  más  interés  puedan  tener  para  la  ciudadanía.  Y
evidentemente, también recogen e informan del debate que se produce en este Pleno, y por tanto
d  el  posicionamiento  de  los  diferentes  grupos  municipales,  unos  posicionamientos  que
lógicamente incluyen las referencias a las enmiendas que los grupos puedan presentar. Siempre,
claro está, dentro del espacio disponible en el Bruguers, donde también hay que recordar tanto
el  espacio fijo que recoge directamente la opinión de los portavoces municipales,  como las
páginas dedicadas a la política municipal, dónde también ustedes se expresan y hay noticias de
su grupo. 

Así es que, en lo que atañe propiamente a las informaciones sobre el debate de los presupuestos,
pero como usted bien sabe, los medios de comunicación municipales están a disposición de
todos los grupos políticos, para recoger las  valoraciones o explicaciones que consideren, entre
ellas, si así lo consideran, las enmiendas que puedan presentar a los presupuestos. 

Permítame decirle que a veces quiere usted que sean tan libres los medios, que quiere decir
exactamente lo que tienen que publicar. 

Va tornar a intervenir el Sr. Miguel Herrera  amb un nou prec que deia: todos los años al llegar
la primavera, y hasta bien avanzado el invierno, tenemos el problema de los mosquitos. Un
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problema que le costó a nuestro Ayuntamiento 20.300€ el pasado año 2017, y sin contar el coste
personal que realiza cada vecina y vecino de Gavà para evitar  esta plaga. Coste el cual irá
incrementándose progresivamente, teniendo en cuenta el aumento de temperaturas global que se
produce cada año, y que hará ampliarse la temporada de calor y la humedad ambiental. Hay
múltiples  soluciones  para  este  problema tan  molesto,  y  una  de  ellas  pasa  por  recurrir  a  la
sabiduría de la Naturaleza y atacar al mosquito usando depredadores naturales. En este caso nos
referimos a las aves insectívoras y también a un pequeño mamífero: el murciélago. Las aves
insectívoras y los murciélagos se convierten en el mejor aliado del ser humano y un remedio
eficaz para erradicar plagas de insectos y en especial mosquitos. La bióloga Kathrin Barboza
explica sobre los murciélagos “Son muy importantes para controlar plagas. El más común, el
pequeño Pipistrelus pipistrelus puede comerse 600 mosquitos en una hora”. Al contactar sobre
este tema con la Asociación QUERCUS de Gavà nos explican un proyecto muy sencillo y
barato que podría reportar enormes beneficios a la ciudad: La ubicación de nidos para pájaros y
murciélagos en la  ciudad.  Esto aumentaría  el  número de especímenes en Gavà,  reduciendo
drásticamente el número de mosquitos.  Cuantos más nidos se pongan, más nidos se podrán
poner en el futuro, ya que se estaría creando un habitat. Además de ayudar contra las plagas de
insectos  en general,  y  de mosquitos  en especial,  las  y  los  estudiantes  pueden ayudar  en la
manufacturación de nidos, su colocación y el seguimiento de los animales que los habiten, como
forma de implicar a nuestras y nuestros jóvenes en temas medioambientales. 

Es por todo lo expuesto que desde Gavà, Sí se puede rogamos: Que se atienda a la petición de
QUERCUS, dándole los materiales y el local para crear los nidos (o una asignación económica
para  poder  tener  un  local  y  material  para  construir  los  mencionados  nidos),  los  cuales
repercutirán  de  una  forma  muy  positiva  en  toda  la  ciudad,  y  en  el  bienestar  de  nuestra
población, y a la larga terminarán produciendo un ahorro en las arcas municipales. 

En relació al prec plantejat per GSSP, el Sr. Ramon Castellano va respondre que el projecte de
Quercus per a la fabricació i col·locació de caixes niu d’ocells i ratpenats és molt interessant, no
sols pel que pot representar en la millora del control de plagues, sinó especialment pel que
significa en la preservació i millora de la biodiversitat al municipi amb espècies tant interessants
com els ratpenats o les aus insectívores, així com per l’aportació que significa en l’educació
ambiental sobre el nostre patrimoni natural.

És per aquests motius que l’Ajuntament de Gavà col·labora en aquest projecte des de 2016, amb
diverses activitats de fabricació i col·locació de caixes niu. Així, a tall d’exemple, aquest 2018
la fabricació i col·locació de caixes niu amb seguiment amb webcam ha estat el projecte triat
com a acció conjunta per la Xarxa d’Escoles Verdes de Gavà i també estan previstes activitats
de construcció de caixes niu en el marc de la Jugateca Ambiental de la platja de Gavà.

En una nova intervenció del  Sr.  Miguel  Herrera,   fa  la següent  pregunta:  aquests dies  s'ha
instal·lat un sistema d'encès i apagat automàtic de llums a l'Ajuntament, la qual cosa permetrà,
segons informació interna “l'estalvi energètic i econòmic a l'edifici, que pot suposar fins a una
reducció del 15% del consum actual”. Creiem que és una bona notícia poder reduir costos i
consum, i per això des de Gavà, Sí se puede preguntem: 1.- Quin és el cost de la implementació
d'aquest sistema automàtic? 2.- Quants diners ens permetrà estalviar al llarg del 2017? 3.- Què
altres mesures d'estalvi energètic per a la ciutat té previst el govern? 
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Va contestar la Sra. Rosa M.ª Fernández deixant palès que el compromís de l'equip de Govern,
és i ha estat, treballar en un model de desenvolupament urbà sostenible, inclusiu i resilent, amb
la vocació d’assolir des de el municipalisme, els objectius marcats a la Cimera de Paris.

Un bon exemple, és l’adhesió al Pacte d’Alcaldes, l’elaboració i execució del PAES, que es va
iniciar al 2010. I que segons la última revisió, ja hem assolit una reducció dels Gasos d’Efecte
Hivernacle en un 31% respecte al 2005, i per tant, per sobre de l’objectiu del 20% que s’havia
d’assolir al 2020.

Es per això, que al 2017 es va signar el nou Pacte d’Alcaldes, amb l’objectiu de reduir en més
d’un 40% les emissions de gasos d’efecte hivernacle al 2030, i adoptar mesures d’adaptació als
impactes del canvi climàtic. 

L’eficiència energètica  i  la  implantació  de  nous  sistemes  d’energia,  és  un  dels  objectius
establerts  al  PAES  (Plans  d’Acció  per  a  l’Energia  sostenible),  i  en  aquesta  línia  s’han
implementat diversos sistemes:  la instal·lació d’un sistema d’encesa i apagada automàtica de
llums i preses de corrent de l’Edifici del Ajuntament i Biblioteca, un sistema més eficient, i que
permet un estalvi anual de 8.640 €/any.  Aquest sistema s’amortitzarà en menys d’un any i mig,
el seu cost es de 12.845, 45€, i suposaran un estalvi econòmic de 129.600 euros en 15 anys. 

Així mateix, s’han desenvolupat i s’estan realitzant altres mesures d’estalvi energètic i de canvi
de sistema més sostenible. Un exemple son: la instal·lació fotovoltaica en façana i coberta de
l’edifici de l’Ajuntament., que suposarà un estalvi econòmic de 9872 €/any.  La substitució de
fluorescents T8 a T5 en plantes 7ª i 8ª de l'Ajuntament i en plantes de la Biblioteca Josep Soler
Vidal, i en Escoles Públiques.  La redacció i execució del Pla Director d’enllumenat públic, que
suposarà un estalvi econòmic de 216.332€/any. Ja havent-hi substituït lluminàries a l’av Joan
Carles I, carrer Sant Lluís, a la Zona Industrial en les actuacions realitzades a pol.ligons, al
carrer Sant Martí, al carrer Treball, al carrer Garrofers i a les voreres del Passeig Maragall i
Riera de Parets. 

 
Aquest es el nostre objectiu, per que creiem que es el municipalisme el que ha d’iniciar aquest
canvi de tendència, donada la inoperativitat d’altres governs. Hem de caminar cap a un model
mes sostenible, mes segur, molt més competitiu i eficient, per complir els objectius climàtics
globals. 

 
Contestada  la  pregunta,  el  mateix  regidor  de  GSSP va  passar  a  formular-ne  una  altra  que
textualment deia: Aunque en España los datos de Bullying son más bajos que en otros países (lo
cual puede ser debido a que se denuncia menos), es cierto que el acoso escolar ha aumentado
entre  2015 y  2017 un  240%.  El  Bullying,  o  acoso  escolar,  es  una  forma  de  acoso  físico,
psicológico, verbal que se produce en los centros escolares. “El acoso escolar es una especie de
tortura, metódica y sistemática, en la que el agresor sume a la víctima, a menudo con el silencio,
la indiferencia o la complicidad de otros compañeros” (José Sanmartín,  "Violencia y acoso
escolar"). Este acoso puede trascender la escuela y convertirse en cyberacoso a través de las
redes sociales. El acoso continuado, que además suele tener como objetivo niñas y niños con
mayores  necesidades  sociales,  mentales,  educativas  o  físicas,  puede  incluso  desembocar  en
ideas de suicidio, o finalmente llevando al o la menor a quitarse la vida. 
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Dada la gravedad de este asunto desde Gavà, Sí se puede preguntamos: 1.-¿Cuál es la cifra de
niñas y niños que han sufrido bullying o cyberacoso en Gavà durante el año 2017? 2.- ¿Qué
medidas está tomando nuestro ayuntamiento para paliar y prevenir este problema? 

Respon  a  la  pregunta  el  Sr.  Diaz  qui  va  indicar  que  en  relació  a  la  primera  pregunta,
l’Ajuntament  no  disposa  de  dades  al  respecte  del  nombre  d’infants  i  joves  que  han  patit
situacions de bullying. No és una competència nostra tenir aquestes dades . En tot cas, si des de
l’Oficina Municipal d'Escolarització es detecta algun cas, els nostres serveis ho comuniquen a la
Inspecció d’Ensenyament de la Generalitat,  per a què aquesta, a través de la direcció dels centre
docent, estudiï la posada en marxa del protocol corresponent del Departament d’Ensenyament
de la Generalitat de Catalunya. 

Ara  bé,  com  ajuntament,  i  compartint  aquesta  reflexió  en  el  marc  de  la  Guia  Educativa
Municipal, l’Ajuntament dissenya, gestiona i implementa vàries propostes formatives que fan
referència a aquestes situacions: cursos sobre ús d’internet de forma segura: adreçat a l'alumnat
d’ ESO que implementen els cossos de seguretat de la ciutat, Policia i Mossos d’esquadra, que
consta una xerrada a les aules. Curs sobre situacions de Risc per a joves : adreçat a 3er ESO. Es
treballa  més  la  responsabilitat  penal  dels  joves,  el  reconeixement  de  les  faltes  i  del  fet  de
l’assetjament. Curs d’Internet segur per a les famílies: són xerrades dels Cossos de Seguretat a
les famílies a demanda dels centres escolars o de les Ampas. Projecte El Mirall, un projecte de
prevenció de conductes d’assetjament a l’aula,

El curs passat es va iniciar una acció formativa adreçada a escolars de 6è de primària., perquè
aquest fenomen es detecta cada cop més aviat i fins i tot  a primària, però també de 1r.d' ESO,
que consta d’un treball de 3 sessions amb cada grup. La implementació de la nova iniciativa ha
tingut  la  màxima  valoració  entre  el  professorat,  tant  en  quan  al  programa  en  sí  com a  la
execució i resultats formatius. Al primer curs es van inscriure 7 centres docents de Gavà amb un
total de 14 grups, amb quasi 400 escolars participant. Una xifra que valorem força positivament.
Enguany, al curs actual, hi ha inscrits 8 centres docents amb 19 grups. 

Finalment,, li va correspondre fer ús de la paraula al Grup Municipal del PP. La Sra. Mònica
Parés intervé en primer lloc  per formular el següent prec: el passat mes de desembre, el Consell
d'Administració de l'Autoritat  del  Transport  Metropolità  (ATM) va aprovar  la  revisió de la
política tarifaria del sistema integrat de l'àrea de Barcelona amb un increment mig del preu del
transport públic del 2% el que suposarà un perjudici als veïns i veïnes de la ciutat. 

Es per tot l’exposat, que el Grup Municipal Popular presenta el següent  prec: manifestar el
desacord del Govern Municipal en l'increment de les tarifes del transport públic aprovades per
la ATM per l'any 2018, sol·licitant un nou model tarifari que no contempli increments per sobre
del IPC i creant una taula social per tal d'estudiar noves bonificacions socials.

La Sra. Rosa M.ª Fernández va manifestar que aquest prec el donava per respost ja que  anava
en la mateixa línia del que ja havia contestat al grup de Ciutadans.

Tot seguit, la mateixa regidora del grup del PP va passar a formular-ne un segon prec, la  qual
va introduir dient que en els darrers mesos han estat diverses les activitats que des de l'Àrea
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Metropolitana de Barcelona s'estan fent a diversos espais de la nostra ciutat, especialment, al
nostre litoral.

Per facilitat aquestes accions, es va cedir un dels mòduls que a la temporada d'estiu son emprats
per la Creu Roja i que actualment està ubicat a l'explanada de la Plaça de la Vela.

Entenent que aquest mobiliari només s'instal·la temporalment i per aquesta activitat concreta
acordada amb l'AMB. 

Es per tot l’exposat, que el Grup Municipal Popular presenta el següent prec: que el Govern
Municipal  aporti  les  explicacions necessàries  sobre  l'ús  que  d'aquest  mòdul  cedit  per  a  les
activitats de la Jugatecaambiental de l'AMB van ser emprats el passat diumenge 21 de gener per
a  la  confecció  de  bufandes  grogues  i  altres  manualitats,  acció  duta  a  terme  per  l'entitat
Assamblea.cat.

Novament,  intervé  per l'equip de govern la Sra. Fernández,  que va contestar: hem de dir que
no es va dónar cap autorització a cap entitat ni persona per utilitzar aquest mòdul, de propietat
municipal.  Una  altra  cosa,  és  que  va  haver   una  sol.licitud   i  es  va  concedir  el  permís
corresponent d'una mesa informativa a la plaça de la Vela, a l'espai públic, però no en aquest
mòdul. Sembla ser que el que va passar és que van utilitzar-lo a la part coberta  per refugiar-se
del sol  .

En la tercera intervenció del PP,  la Sra. Parès va presentar la següent pregunta: el  Govern
Municipal es troba en procés de redacció i presentació d'un Pla Estratègic de Turisme de la
ciutat que haurà de determinar els criteris, accions, calendari i pressupost assignat.

És per tot  l’exposat,  que el  Grup Municipal  Popular presenta la següent  pregunta:  quant  té
previst el Govern Municipal presentar el Pla Estratègic de Turisme? Quines les accions que es
duran a terme abans de la seva presentació per tal que la nostra projecció com a destí turístic
arribi al major nombre de potencials visitants?

Es té prevista Sra. Parés – va dir el Sr. Ramon Castellano-   la presentació del Pla Estratègic de
Turisme als propers mesos entre abril i maig del 2018. Sap que estem i han estat treballant . És
un projecte que volem fer entre tots els grups polítics del Consistori i és la meva voluntat i la del
govern de que pugui ser aprovat a gust de tots i cadascuns del grups polítics municipal. Per això,
he volgut treballar des del primer moment amb tots.

La projecció com a destí turístic que incloguin les possibles noves orientacions que marqui el
Pla Estratègic  no es pot fer abans de la presentació i aprovació del Pla per part dels agents
públics i privats que hi intervenen. Es fa posteriorment, en base a un pla d'acció, que se'n derivi
del Pla Estratègic una vegada consensuat i aprovat en aquests propers plens d'abril o maig.

En un nova pregunta, aquest cop a càrrec del Sr. Josep Llobet, va exposar que a tès el fi de la
campanya Nadalenca i també d'ornamentació dels habitatges i comerços de Gavà.
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Atès  que  un  any  més  trobem  aquesta  ornamentació  i  arbres  de  nadal  als  contenidors
d'escombraries de la ciutat.

Ateses  les  campanyes  de  reciclatge  i  protecció  del  medi  ambient  que  el  Govern  a  previst
engegar.

Es per tot l’exposat, que el Grup Municipal Popular presenta la següent  pregunta: quins han
estat  el  punts de recollida d'arbres de Nadal instal·lats  o habilitats a la ciutat a les darreres
setmanes coincidint  amb la  fi  de  la campanya de Nadal,  quina la  seva ubicació i  quina la
campanya realitzada per al seu ús i la seva importància com a mesura mediambiental?

Sr. Llobet - va dir la Sra. Badia-  la generació i distribució d’aquests arbres dins del municipi és
del tot heterogeni i imprevisible. És a dir, a priori no es coneix ni la quantitat ni el nombre
d’arbres que apareixeran. En aquest sentit, dotar de punts específics de recollida d'aquest residu
es considera inefectiu. 

Per tant, des de l’Ajuntament, per tal de facilitar aquesta gestió al ciutadà s’ofereix de manera
gratuïta la recollida de restes vegetals i entre d'elles, les del seu arbre de Nadal, ja que s’indica
que els deixin al costat del contenidor que tinguin més proper i es recull tot seguidament.

Tot i això, els informem que en la nostra voluntat de millorar el dia a dia les recollides de resi-
dus,  durant el present 2018, hi ha previstes diverses campanyes de promoció i conscienciació
del  reciclatge i de foment del civisme .On també es conscienciarà sobre el tema de la fracció
vegetal i dels arbres de Nadal específicament.

Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el Sr. Josep Llobet,  donat que –digué–  segons
hem pogut comprovar i han fet difusió els mitjans de comunicació local, els porcs senglars han
tornat al centre de la ciutat.

No és  la  primera  vegada  que  aquests  animals  s’acosten  al  nucli  urbà  (recordem la  darrera
iniciativa del Grup Municipal del Partit Popular de novembre de 2016) i per tant que aquest fet
comença a ser una preocupació.

Per  evitar  que es  repeteixi  la  situació,  hem conegut  que s’han fet  batudes  i  s’ha fet  ús  de
repel·lents,  va preguntar:  quines accions ha dut a terme el Govern Municipal en els darrers
anys per evitar la proliferació de pocs senglars, el seu control i la seva presència cada vegada
més habitual, a la nostra ciutat?. S’han previst accions més pedagògiques com campanyes entre
el veïnat per que no llencin escombraries, nous horaris recollida o la creació de corredors vers
per que els animals puguin desplaçar-se pel seu hàbitat natural? 

Va respondre el Sr. Castellano dient que el senglar és una espècie autòctona lligada a ambients
forestals i freqüentment s'alimenta als llindars del bosc, on troba invertebrats i arrels. A Catalun-
ya ha incrementat la població en els últimes dècades, tenint un cert impacte en l’espai periurbà i
fins i tot urbà, afavorit per dos factors que es troben també a Gavà: l’increment de la superfície
boscosa i l’eliminació de depredadors. En tot cas, és un fet que el creixement excessiu de les po-
blacions de senglars està ocasionant problemes als municipis del país.
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Per aquest motiu, i per tal de tenir un control de la població d'aquesta espècie i disminuir les
problemàtiques  associades  a  grans  poblacions  de  senglar, al  nostre  municipi  es
realitzen diferents  mesures,  com inspecció i  control  en parcs  públics  que limiten amb zona
forestal per detectar rastres i danys efectuats per porc senglar. D’aquestes tasques es dedueix,
per  una  banda,  que  hi  ha  dos  parcs  públics  amb presència  confirmada  puntual  amb danys
menors per remoure la gespa i vegetació, i per una altra, que no hi ha hagut cap individu que
presenti risc per a les persones per pèrdua de por a la presència humana. Tampoc s’ha detectat
cap persona que els  ofereixi  aliment.  En aquest  sentit  es treballa conjuntament amb el  Cos
d’Agents Rurals per la detecció i control d’individus que presentin un risc per a les persones o
béns.

En  els  parcs  on  hi  ha  hagut  incidència  s’han  utilitzat  repel·lents  químics  situats  en  zones
estratègiques que han tingut un efecte puntual. Paral·lelament s’ha tingut contacte continu amb
la Societat de Caçadors de Gavà que gestionen l’Àrea Privada de Caça de Gavà i que efectuen
regularment batudes de porcs senglars amb un efecte de control de la població.En les zones de
seguretat de cacera, la Generalitat autoritza la captura i sacrifici d’aquesta espècie per danys als
conreus, i es fa un control efectiu de la seva presència amb gàbies-parany per part de l’òrgan
Promotor de la Zona de Seguretat. 

En tot cas, aquesta espècie no requereix cap mesura de permeabilitat o connexió biològica que
en millori la dispersió.

9  –    DECLARACIÓN  POLÍTICA  PRESENTADA  PEL  GRUP  MUNICIPAL   DEL  
PARTIT   POPULAR  DE  APOYO  Y  DEFENSA  DE  LA  PRISIÓN  PERMANENTE
REVISABLE     
 
EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
 
La Ley Orgánica 1/2015, de 30 de marzo, por la que se modifica la Ley Orgánica 10/1995, de
23 de noviembre, del Código Penal,  que entró en vigor el  1 de julio de 2015, introdujo en
nuestra legislación la prisión permanente revisable.
 
Se trata de un instrumento que existe en muchos países de nuestro entorno, en gobiernos de todo
tipo de corte político; es una institución coherente, que se incorpora bien a nuestro modelo de
garantías y tiene perfecto encaje penal.
 
La prisión permanente revisable, lo señala claramente la Exposición de Motivos de esta Ley, no
renuncia a la reinserción del penado, pues una vez cumplida una parte mínima de la condena,
"un Tribunal deberá valorar nuevamente las circunstancias del penado y del delito cometido y
podrá revisar su situación personal".
 
La previsión de esta revisión judicial periódica de la situación personal del penado, idónea para
poder verificar en cada caso el  necesario pronóstico favorable de reinserción social,  dice la
Exposición  de  Motivos,  "aleja  toda  duda  de  inhumanidad  de  esta  pena,  al  garantizar  un
horizonte de libertad para el condenado". Una vez cumplido el tiempo mínimo de la pena, "si el
Tribunal  considera  que  no  concurren  los  requisitos  necesarios  para  que  el  penado  pueda
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recuperar la libertad, se fijará un plazo para llevar a cabo una nueva revisión de su situación; y
si,  por el  contrario,  el  Tribunal  valora que cumple los requisitos necesarios para quedar en
libertad, se establecerá un plazo de libertad condicional en el que se impondrán condiciones y
medidas de control orientadas tanto a garantizar la seguridad de la sociedad, como a asistir al
penado en esta fase final de su reinserción social".
 
Añade la Exposición de Motivos que "la pena de prisión permanente revisable no constituye,
por ello, una suerte de «pena definitiva» en la que el Estado se desentiende del penado. Al
contrario,  se trata de una institución que compatibiliza la existencia de una respuesta penal
ajustada a la gravedad de la culpabilidad, con la finalidad de reeducación a la que debe ser
orientada la ejecución de las penas de prisión".
 
Igualmente señala que "se trata, en realidad, de un modelo extendido en el Derecho comparado
europeo  que  el  Tribunal  Europeo  de  Derechos  Humanos  ha  considerado  ajustado  a  la
Convención Europea de Derechos Humanos,  pues ha declarado que cuando la  ley nacional
ofrece  la  posibilidad  de  revisión  de  la  condena  de  duración  indeterminada  con vistas  a  su
conmutación, remisión, terminación o libertad condicional del penado, esto es suficiente para
dar satisfacción al artículo 3 del Convenio (cfr. SSTEDH 12-2-2008, caso Kafkaris vs. Chipre;
3-11-2009, caso Meixner vs. Alemania; 13-11-2014, caso Affaire Bodein vs. Francia; 3-2-2015,
caso Hutchinson vs. Reino Unido)".
 
Pese  a  todo ello,  varios  grupos  parlamentarios  presentaron  recurso  de  inconstitucionalidad,
recurso que el Tribunal Constitucional admitió a trámite en julio de 2015. La admisión a trámite
no supone pronunciamiento alguno sobre  el  fondo del  asunto,  si  bien algunos pretenden la
derogación de esta medida sin esperar el pronunciamiento del Tribunal Constitucional.
 
Así,  el  4 de octubre de 2016 el Pleno del Congreso de los Diputados debatió y aprobó por
mayoría de los Grupos Parlamentarios Vasco (EAJ-PNV),  Socialista,  Esquerra Republicana,
Confederal  de  Unidos  Podemos-En  Comú  Podem-En  Marea,  Mixto  y  la  abstención  de
Ciudadanos, y solo con el voto en contra del Grupo Parlamentario Popular, la Proposición no de
Ley para la Derogación de la Pena de Prisión Permanente Revisable.
 
Y más recientemente, el pasado 10 de noviembre, ha sido admitida a trámite una Proposición de
Ley de Modificación de la L.O. 10/1995 del Código Penal (Orgánica), que pretende derogar la
prisión permanente revisable y que contó con el único voto en contra del Grupo Popular. 
 
Tras estos hechos y actuaciones, son multitud los ciudadanos que han manifestado su apoyo a la
pena de prisión permanente revisable como medio para garantizar la seguridad, los derechos y
libertades de todos los españoles. 
 
Por todo ello, el Grupo Municipal/Provincial/Insular/Foral Popular presenta la siguiente
 
Proponemos los siguientes acuerdos al Ple del Ajuntament de Gavà:
 
PRIMERO.-  Su  apoyo  a  la  figura  de  la  prisión  permanente  revisable  incorporada  al
ordenamiento jurídico español  por la  Ley Orgánica 1/2015,  de 30 de marzo,  por  la que se
modifica la Ley Orgánica 10/1995, de 23 de noviembre, del Código Penal.
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SEGUNDO.- Instar a los diferentes Grupos Parlamentarios con representación en el Congreso
de los Diputados a que reconsideren su postura sobre la derogación de la prisión permanente
revisable.
 
TERCERO.- Dar traslado de estos acuerdos al Ministro de Justicia, a los Grupos Políticos del
Congreso, Senado y de las Cortes y al Parlament de Catalunya.
 
La proposta de Declaració Política no va resultar aprovada atès que en la votació va obtenir
dos (2) vots a favor (2PP), quinze (15) en contra (8 PSC, 3ERC, 2 GSSP i  2 CiU) i tres (3)
abstencions (3 C´s), sense aconseguir, per tant, el vot favorable de la majoria simple (més
vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la
sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril,
Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

---------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part de la Sra. Monica Pares del PP,
intervé, per part de grup municipal del CiU, el Sr Antoni Rafanell que manifesta que el seu grup
municipal  rebutja  el  projecte  de  reforma del  Codi  Penal  ja  que  no  la  considera  eficaç  per
resoldre els problemes dels ciutadans i de la criminalitat en Espanya, la considera efectista i
partidista,  que s'allunya dels  postulats  del  dret  penal  modern,  i  que instrumentalitza  el  dret
punitiu amb finalitats alienes. Afegeix que la pena  de presó permanent revisable no és més que
un eufemisme de la pena de la vida,  esta en contra ja que en realitat no és  una altre cosa que
una pena de cadena perpetua encoberta, que l'estat Espanyol té la taxa de reclusos més alta
d'Europa Occidental  i  penes  fins  a  quaranta  anys de presó,  no hi  ha  dades  que avalin  que
l'augment de les penes prevé el delicte, i recorda que el PP fa les lleis passant-se-les pel forro.

A continuació,  per  GSSP,  intervé  el  Sr.  Miquel  Herrera  que  diu  textualment  diu:  «Prisión
permanente revisable es una forma de decir “Cadena Perpetua”. El vicesecretario de Política
Autonómica  y  Local  del  PP,  Javier  Arenas,  ha  defendido  este  domingo  que  la  prisión
permanente revisable es "una conquista social" y ha garantizado que en el  PP "no estamos
dispuestos a renunciar" a la misma. Conquista social, y se queda tan ancho. Le voy a explicar
algunas conquistas sociales más del  Partido Popular:  La subida de impuestos del  2011,  que
subía hasta un 7% el IRPF a millones de trabajadores y el IBI hasta un 10%, congelaba los
salarios de funcionarios. Otra conquista social fue la reforma laboral del 2012, el mayor recorte
de  derechos  laborales  de  los  trabajadores  en  España  desde  la  dictadura.  También  es  una
conquista  social  del  PP  el  recorte  brutal  de  10.000  millones  de  euros  en  la  sanidad  y  la
educación públicas; ah, sin olvidar el copago sanitario, ¡un gran avance!. Y puedo seguir: La
Ley Mordaza, La Ley Wert de Educación, La Ley del aborto (que afortunadamente no salió
adelante por la enorme presión política y social), la Tasa Google, la destrucción de la Hucha de
las Pensiones (de lo cual hablaremos más tarde), y así un largo etcétera. Vistas las grandes
conquistas  del  PP  explicaré  porque  nosotras  y  nosotros  estamos  en  contra  de  la  Prisión
Permanente Revisable de una forma muy breve: Primero porque creemos que la gente sí puede
cambiar; y segundo, porque tal y como indican los funcionarios de prisiones, que algo saben de
este tema, y que también están en contra de la prisión permanente revisable, rechazan la medida
por ir  en contra del mandato constitucional de reinserción y reeducación de los internos, base
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del sistema penitenciario español. “Es muy distinto que la sociedad nos mande, además con el
espíritu  de  la  Constitución,  a  que  recuperemos a  aquellas  personas  que son  retiradas  de la
sociedad porque han cometido un delito a que nos convirtamos en un almacén de personas que
entren sin esperanza” explica José Luis Pascual, presidente de ACAIP, su sindicato mayoritario.
Nos sorprende por lo tanto que el PP pida expresamente defender una medida que es claramente
inconstitucional. O quizás no nos sorprende, porque para el PP la Constitución solo se respeta
cuando a le interesa al PP. Cuando se trata de Sanidad, Educación, Vivienda, Derechos Civiles o
Libertad… ahí a ustedes les importa bastante poco lo que diga la Constitución. Recuerden que
todos los grupos menos PP y C's votaron hace un año a favor de suprimir esta pena de cárcel.
Así pues, y tras lo expuesto, por si acaso a alguien todavía le quedara alguna duda, votaremos
en contra de la declaración que nos presenta hoy el Partido Popular.»

Per ERC, intervé el Sr. Albert Massana, que diu que el PP sempre esta nadant contra corrent, i
que mentre la resta dels partits fan iniciatives per derogar la presó permanent revisable, el PP
pretén ampliar els supòsits d'aplicació. Recorda que els grups de l'oposició van presentar davant
el Tribunal Constitucional un recurs per a la seva nul·litat, i que la modificació aprovada en el
2015 implica que el condemnat ha de complir una  pena d'entre 25 i  35 anys, però un cop
complerta és el tribunal el que ha de decidir si hi ha un pronostic de reinserció favorable, i si no
hi és, el pres continua entre reixes. Afegeix que primer van ser les mesures d'austeritat i ara les
de seguretat,  es tracta de la reforma més dura del Codi Penal, ERC la considera repressiva
injusta i del tot innecessària, ja que obre la porta a perllongar la pena  indefinidament, es a dir,
apartar per sempre les persones de la societat. Continua dient que ERC ha presentat més d'un
centenar  d'esmenes  per  a  la  supressió  d'aquesta  proposta,  d'igual  manera  que  combatran  el
conjunt de  la voluntat expressada a la reforma d'anar cap un enduriment irresponsable d'un
Codi Penal que ja és, en aquest moment, un dels més durs d'Europa, com demostra el que l'Estat
espanyol tingui una de les taxes  més alta de persones empresonades, tot i que pressenti una de
les dades més  baixa de criminalitat; en Joan Tarda ja va defensar el vot contrari a la reforma
del Codi Penal impulsada pel parit més corrupte tot dient que la justícia no és igual para tots  i
s'ens endossa un Codi Penal de dretes, no de drets,   vosaltres dieu que defenseu la llibertat
d'expressió,  però el  Codi Penal   continua incorporant  delictes  que en formen part,  com les
injuries a la corona, les injuries a Espanya, així com la crema de banderes, només defenseu la
llibertat d'expressió de Pirineus cap al nord, però com en el cas de jo sui charli, no de Pirineus al
sud, vosaltres només penseu en engarjolar al demés, però podríeu començar pel membres del
vostre parit corrupte que s'han saltat la llei, o pot ser esteu massa ocupat en ser l'únic estat del
món tem i es prepara per la invasió d'un sol home. Finalitza la seva intervenció dient que han
traspassat una línia vermella més, no és que l'estat de dret i la democràcia no existeixin, sinó que
la trepitgen les vegades que faci falta per imposar la vostre voluntat, per tot això ERC votarà un
no molt contundent.

A continuació intervé el Sr. Miquel Àngel Ibàñez, de C's, per dir que C's no va votar a favor de
derogar la presó permanent revisable al Congrés,  es va abstenir atès que consideraven que la
seva tramitació no era prudent degut a que actualment aquesta pena es troba recorreguda davant
el Tribunal constitucional, atès que, com van advertir nombrosos  juristes, podria ser una mesura
anticonstitucional  al  ser  contraria  al  principi  de  reinserció  consagrat  a  l'article  25  de  la
Constitució. Continua dient que C's vol que es garanteixi el compliment integre i efectiu de les
penes en els crims d'especial gravetat que atempten contra la dignitat del ser humà, no estan en
contra de la presó permanent revisable com tal, però aquesta pena, per si mateixa, no garanteixi
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el compliment íntegre i efectiu de les penes, fins i tot és possible que un condemnat a aquesta
pena estigui al carrer amb un tercer grau als quinze anys, cosa que no passaria si és complís
íntegrament la pena com defensa C's. Finalitza dient que  estan convençuts de que la justícia ha
de dotar-se de tots els mitjans legals necessaris per ser eficaç, però mai amb improvisació i
vorejant la Constitució, igual que al Congrés no van votar a favor , ara s'abstindran. 

Per part del grup municipal de PSC intervé el Sr. Miquel Àngel Díaz que manifesta la solidaritat
del seu grup municipal amb totes les víctimes i les seves famílies, però això és una cosa i altre
fer una justícia a mida de que la pena  tingués com objectiu la venjança, que pel PSC és una
linia vermella. Afegeix que a la nostre constitució no cap la cadena perpetua, l'objectiu d'un
sistema  de  justícia  com  el  nostre  ha  de  ser  la  rehabilitació  dels  presos,  considera  que  la
proposició  és  una estratègia  del  PP  estatal  per  diferenciar-se  de  Ciutadans.  Considera  que
Espanya no és un país insegur, solament sis paisos registren menys  assassinats que Espanya, i
no és pot fer un sistema penal basat en la venjança, per tot això votaren en contra.

---------
- El Sr. Jordi Jiménez va abandonar la sessió a les 21:27 hores  -

----------

10  –    DECLARACIÓ  POLÍTICA  PRESENTAT  PEL  GRUP  MUNICIPAL  D'ERC  
EXIGINT A L’ESTAT LA MILLORA DE LES INFRAESTRUCTURES VIÀRIES DEL
DELTA DEL LLOBREGAT EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
L’any 1991 es va projectar, i el 1996 es va licitar, per part de l’Estat, el nou sistema d’enllaços
entre la C32, l’autovia del Baix Llobregat A2, que consistia en una remodelació del nus de
comunicacions de la Parellada, a Sant Boi de Llobregat, mitjançant un tronc d'autovia d'uns 2
quilòmetres  de longitud,  més algunes altres  actuacions a  la  zona del  Prat  de  Llobregat  per
millorar els accessos.

El conjunt del projecte permetrà estalviar 4,4kms de trajecte fins al nus del Llobregat i l'anell de
les rondes de l'anomenada «pota sud», alliberant-significativament l'intens trànsit rodat.

Tot i això, l’obra no es va fer efectiva. Com tantes altres vegades, l’Estat va menystenir les
seves responsabilitats i no va executar la inversió prevista.
 
El gener de 2009, després d’una nova redacció del projecte, es van adjudicar les obres del nus
de comunicacions a l’empresa Isolux-Corsán, per un pessupost total d’uns 57 milions d’€. La
seva execució havia de durar 2 anys, però per les dificultats de finançament derivades de la crisi
econòmica  s'han  desenvolupat  a  un  ritme  menor  de  l'habitual.  L’any  2014  només  s’havia
executat un 51% del treball total, i durant 2015 s'esperava arribar a una execució del 66% del
total dels treballs.
 
Tot  i  això,  seguint  la  calculada  estratègia  d’asfixia  econòmica  a  Catalunya  perpetrada  pel
govern del Partit Popular, l’any 2016 es van aturar les obres .
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Des  de  fa  dos  anys  llargs,  el  nus  de  comunicacions  de  Sant  Boi  manté  una  senyalització
«provisional»b que penalitza i dificulta les connexions de tot el Delta occidental amb Barcelona
i la resta de l’àrea metropolitana.
 
Aquesta situació repercuteix molt negativament sobre els habitants de municipis com Gavà, que
han d’usar aquest nus de comunicacions diàriament per anar a treballar en diferents punts de
l’Àrea Metropolitana.  Aquesta  penalització en  les  comunicacions dificulta  també,  de  forma
indirecta, la implantació de noves empreses i la creació de nous llocs de treball de qualitat.
 
Per tots aquests motius, el grup d’Esquerra Republicana de Catalunya a l’Ajuntament de Gavà
proposa l’adopció dels següents
 
ACORDS
 
Primer. Expressar el desacord i descontentament per l’actitud del govern de l’Estat Espanyol
d’aturar  les  inversions  en  infraestructures  a  l’àrea  metropolitana,  impedint  que  l’activitat
econòmica pugui assolir millores que reverteixin en la qualitat i quantitat de l'ocupació.
 
Segon.  Exigir  a  l’Estat  que  compleixi  amb  els  compromisos  d’inversió  a  Catalunya,
especialment en les infraestructures viàries de l’Àrea Metropolitana.
 
Tercer. Exigir al Ministeri Foment la finalització immediata del projecte de nus viari de La
Parellada, a Sant Boi de Llobregat.
 
Quart.Comunicar aquest acord a la Federació Catalana de Municipis, l’Associació Catalana de
Municipis, a la Conselleria de Territori i Medi Ambient, al Ministeri de Foment, la Delegació
del Govern Espanyol a Catalunya i la Subdelegació corresponent.
 
La Declaració política va ser aprovada per disset (17) vots a favor (7 PSC , 3 C's, 3 ERC. 2
GSSP i  2 CiU), dos (2) en contra (2 PP),  cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment- a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

----------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del Sr. Albert Massana,  intervé,
per part de grup municipal del CiU, el Sr Ramon Castellano que manifesta que el seu grup
donara suport a la declaració política, que cal expressar el nostre desacord i descontentament per
l'actitud  del  govern  de  l'Estat  Espanyol  d'aturar  les  inversions  en  infraestructura  a  l'àrea
metropolitana,  que impedeix l'activitat  econòmica necessària per assolir  millores al  territori.
Afegeix  que  cal  exigir  a  l'estat  que  compleixi  els  compromisos  d'inversió  a  Catalunya,
especialment en les infraestructures viàries de l'Àrea Metropolitana,  i  exigir  al  Ministeri  de
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Foment  la  finalització  immediata  del  projecte,  per  la  qual  coda  el  vot  del  seu  grup  serà
favorable.

A continuació, pel grup municipal del PP intervé el Sr. Llobet, que manifesta que  és evident
que el seu grup municipal vol que es finalitzi el nus viari de la Parellada, però    no compateixen
l'exposició de motius, per la qual cosa votaran en contra.

Pel grup municipal de GSSP intervé el Sr. Miquel Herrera que textualment diu: «Tal com han
expressat les i els companys d'Esquerra el govern tenia una sèrie de compromisos que no ha
complert,  i  això  es  nota  especialment  a  l'Àrea  Metropolitana.  Cal  entendre  que  qualsevol
paralització  en  la  millora  d'infraestructures  també  suposarà  una  ralentització  de  l'economia
catalana, destrucció de llocs de treball, reducció de salaris, etc. Per tant el nostre vot serà a favor
de la declaració. Gràcies «

A continuació intervé el Sr. Miquel Àngel Ibàñez, de C's, per dir que compateixen els acords de
la declaració d'ERC, per tant votaran a favor, però cal fer una reflexió, tant el govern espanyol
com el  govern autonòmic quant  la economia va bé,  comença obres faraòniques i  s'endeuta,
quant l'economia s'encongeix solament queden els deutes i obres per finalitzar. Continua dient
que un govern una mica ensenyat sabria ser prudent, sabria que quant l'economia comença a
minvar i l'atur a pujar, si té marge de maniobra per que el seu endeutament es petit pot utilitzar-
lo, si és molt elevat esta lligat per totes bandes. Recorda que no pot  anar a Barcelona en Metro i
a Gavà havien de tenir tres estacions, per tant, comparteixen els punts  dels acords, però amés
cal tenir en compte moltes altres coses en infraestructures  viaries i transport; cal imaginar els
milers de cotxes que deixarien d'entrar a Barcelona si tinguessin la línia de Metro. 

Per part del grup municipal de PSC intervé el Sr. Miquel Àngel Díaz que manifesta que el seu
grup municipal votara a favor, considera que no hi ha un compromís ferm del Ministeri per
acabar les obres, a pesar de la insistència i bona feina de l'alcaldessa de Sant Boi. Afegeix que
vol aprofitar per  reivindicar altres projectes que també són prioritaris pel territori, entre ells el
projecte de Metro del Delta.

Torna a intervenir el ponent, Sr. Massana per agrair el suport dels grups que votaran a favor; i
afegeix que esta d'acord amb els comentaris del Sr. Ibañez però no es tracta d'una qüestió  de
crisi econòmica, fa vint anys que es va licitar l'obra ui es va tornar al redactar al 2009, creu que
falta voluntat dels governants. 

11 –    DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC  
SOBRE  LA  SITUACIÓ  DE  LES  URGÈNCIES  I  LES  LLISTES  D´ESPERA  EN
CENTRES D´ATENCIÓ PRIMÀRIA I HOSPITALS DE CATALUNYA.
 
Els darrers dies el col·lapse en les urgències de la sanitat catalana és gairebé generalitzat per
l'epidèmia de grip que afecta el territori. Un any més, veiem com, amb l’arribada de la grip, els
professionals de la salut i els usuaris estan patint l’efecte del col·lapse als serveis d’urgències,
tant dels hospitals com dels centres d’atenció primària.
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A títol d’exemple, s´han donat casos en què es truca per demanar hora al metge de capçalera i es
programa  la  visita  a  25  dies  vista.  Evidentment,  això  fa  que  l’usuari  acudeixi  als  serveis
d’urgències. I d’aquí que hi hagi pacients en els passadissos, amb més de 4 dies en espera d’un
llit.

Es  tracta  d’una situació generalitzada i  cíclica,  que,  any rere  any,  a  la  temporada de grip,
s’agreuja,  però aquesta no és la  causa principal.  L’origen es troba en la no-reversió de les
retallades en salut que la Salut Pública de Catalunya pateix des de l’any 2012, amb molts menys
professionals que hi treballen, llits tancats i pitjors condicions laborals, tant al sector públic com
al sector privat.
 
Així, el nou Pla d’urgències de Catalunya (PLANUC), que el Govern va impulsar el 2017 o en
realitat  no existeix o no ha estat  efectiu,  per motiu de la manca de pressupost i  la voluntat
política de l´anterior executiu. Aquest ha estat un col·lapse previsible i  evitable, posant més
recursos i revertint retallades.
 
Atès que per descongestionar i evitar anades a innecessàries als serveis d’urgències cal primer
dotar a l’atenció primària pública de recursos necessaris, cal abordar les seves necessitats .  És
evident que la sanitat catalana necessita de més recursos i de més control, però també de més
eficàcia i eficiència i, sobretot, de veritable voluntat política, que ha mancat els darrers anys.
Resulta lamentable, doncs, que es fiï tot a que els i les pacients no vagin a urgències.
 
Atès que d´altra banda la llista d'espera quirúrgica no ha deixat de créixer els darrers anys.
L’octubre del 2017, hi havia 119.648 pacients esperant una mitjana de 69 dies per sotmetre's a
una prova diagnòstica. 467.793 persones més esperen 121 dies de mitjana per a una visita a
consultes externes i, a més, 170.490 pacients —10.000 més que el desembre del 2015— esperen
per  ser  operats.  Treballadors,  treballadores  i  sindicats  alerten  també  que  la  ciutadania  a
Catalunya  ha  d'esperar  fins  a  tres  setmanes,  en  alguns  casos,  per  visitar  el  seu  metge  de
capçalera (quan la Generalitat va estipular un terme màxim de 48 hores). 
 
Atès que tot plegat fa que la situació dels hospitals i centres d’atenció primària de Catalunya
esdevingui  insostenible,  i  on  sovint  es  viuen,  moments  d’extrema  angoixa  per  part  dels
professionals de la salut (molt sovint amb contractació precària),  ja que no poden donar un
servei no només amb la qualitat que caldria, sinó fins i tot amb la dignitat que tot usuari es
mereix. 
 
Són per aquets motius que el grup municipal del PSC proposa al Ple l´adopció dels següents
 
ACORDS
 
PRIMER.- Manifestar  que  l´origen  del  col·lapse  de  les  urgències  i  les  llistes  d´espera  en
hospitals i centres d´atenció de primària són la no-reversió de les retallades en la Salut Pública a
Catalunya.
 
SEGON.- Instar al nou Govern de Catalunya que sorgeixi de l´actual Parlament que:
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a) Compleixi amb el manament parlamentari sobre el temps màxim d’espera a les urgències
hospitalàries. Recuperar els recursos necessaris per a atendre correctament els pacients de les
urgències  hospitalàries  i  que  permetin  reobrir  els  centres  d’urgències  d’atenció  primària
(CUAP) i ampliar els horaris en els centres d’atenció primària afectats per les retallades en salut
dutes  a  terme  els  darrers  anys  pel  Govern,  d’acord  amb el  que  estableixi  el  Pla  nacional
d’urgències.
b) Adapti el nombre de llits sociosanitaris a les necessitats de la població, prioritzant els centres
del sector públic, seguits dels privats sense ànim de lucre, i garantint que els metges de família,
pediatres i infermers, en l’exercici de llurs competències, puguin prescriure directament l’ingrés
dels pacients en aquests centres i derivar-los a tractaments, tal com el Parlament ha aprovat en
reiterades ocasions.
c)  Complir  el  manament  parlamentari  sobre  els  temps  d’espera  màxims  en  procediments
quirúrgics, proves diagnòstiques i consultes externes a especialistes, de manera que:
 
1r. Els terminis de referència que s’hi estableixen passin a ésser terminis de garantia.
2n.  S’estableixi  un  termini  garantit  de  quaranta-vuit  hores  per  a  l’atenció  en  les  consultes
programades d’atenció primària.
3r.  S’estableixin un mecanisme de reclamació i l’obligació del Servei Català de la Salut de
donar una alternativa en cas d’incompliment del termini garantit.  En aquest supòsit,  s’ha de
proposar un altre centre on sí que es pugui complir, prioritzant sempre els centres de gestió
pública.
4t. S’estableixi un mecanisme de gestió i revisió de les llistes d’espera que permeti detectar i
corregir demores excessives.
5è. En el cas d’ingressos, intervencions cancel·lades i visites desprogramades, es vetlli perquè
en el termini d’un mes tingui lloc l’acció desprogramada, garantint l’equitat territorial.
 
d) Disposar, equitativament en el territori i per centres, de les plantilles de personal adequades a
les necessitats assistencials.

 
e)  Donar  transparència  màxima  a  la  llista  d’espera  de  Catalunya.  L’espera  s’ha  de
comptabilitzar des del primer dia en què es fa la petició de derivació o es demana la prova
complementària,  i  s’ha de poder saber amb exactitud quants dies d’espera hi ha per a cada
procés sanitari.
 
TERCER.- Fer trasllat d´aquests acords al grups polítics del Parlament de Catalunya, a les
entitats municipalistes de Catalunya.

La Declaració política va ser aprovada per unanimitat  de tots els grups municipal, donant-se per
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

----------

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del Sr. Miquel Àngel Díaz del
PSC,  intervé, per part de grup municipal del CiU, el Sr Ramon Castellano que manifesta que
per un moment semblava una intervenció de Podemos, ja que demanen inversions per tot, però
no diuen d'on treure'ls;  en relació al projecte del Metro vol recordar que va ser anul·lat pel
tripartit,  que el va reconvertir en un ferrocarril  del Baix. Considera que no estem a un país
normal, diu el portaveu socialistes que encara no han entrat les excavadores, però la primera
pedra  la  va  posar   el  govern del  tripartit  l'any  2007,  i  tampoc  van  entrar  les  excavadores.
Afegeix que sembla que estem en període preelectoral,  aprofitant la mínima, encara que amb
arguments caducs, per moure la cada vegada més escassa gent que li queda i sortir al carrer per
cridar, sense saber que criden; diu el PSC sobre la situació de les urgències i les llistes d'espera
en Centres d'Atenció Primaria i hospitals de Catalunya, com si solament fos a Catalunya on hi
ha llista d'espera, hem vist intervencions del portaveu socialista a la premsa que semblaven més
spots electorals que declaracions. Considera que el PSC hauria de  explicar i denunciar davant la
gent  la  falta  de  recursos  que  els  propis  socialistes  catalans  han  promogut,  donant  suport
incondicional al PSOE en la sagrada unitat de la pàtria espanyola, que les hores d'espera són,
aquest anys, conseqüència de la paralització per l'article 155, del 16 milions d'€ previstos per la
Generalitat per l'epidèmia de grip, d'això haurien d'haver fet declaracions a la premsa, en els
seus cartells i a les xarxes socials. Afegeix que es llegia a les xarxes socials: «Allà hi serem
demà», amb un cartell que deis.»els i les socialistes donen suport a les mobilitzacions estatals»,
estatals atès que la sanitat pública  i els seus defectes no són únics a Catalunya, però hàbilment
s'aprofiten del  desconeixement  i  poca  formació  de  les  seves  masses   per  confondre sanitat
catalana amb Generalitat, i Generalitat amb catalanisme, independentisme o nacionalisme, tots
enemics del seu socialisme nacionalista espanyol; parlen de retallades, quant governen des de
Madrid amb un cop d'Estat anomenat 155. Continua dient, a la declaració es diu que la situació
als hospitals i a l'atenció primaria és insostenible, insostenible ha esdevingut el nostre país a
causa del PSC  que ha aniquilat la democràcia i la voluntat dels catalans, no respectant el seu
vot i les seves majories; parlen de dignitat  que tot usuari es mereix, evidentment el seu grup
municipal esta en contra de la llista d'espera i vol l'ampliació de l'Hospital de Viladecans, però
com s'atreveix el PSC a parlar de dignitat quant  han llançat a terra la dignitat del poble de
Catalunya, de les seves institucions, prou de retallades a la democràcia, retallin els cops de porra
contra els  ciutadans ,  de ferir a gent gran pol  voler expressar-se davant una urna, prou  de
retallades a la sanitat, a la justícia, a la separació de poders, retallin empresonament de gent
innocent, exili de governats escollits una i altre vegada, en mentides, demagògia i falsedats.

A continuació intervé, pel grup municipal del PP, la Sra. Mónica Parés que textualment diu:
«Des  del  Grup  Municipal  Popular  expressem el  nostre  vot  favorable  a  aquesta  Declaració
Política que pot presentar-se en aquests moments per la situació de col·lapse que es reconeix en
aquesta època de l'any als CAP´s i Hospitals però que es podria fer extensible a la situació
preocupant en la que viu immersa la sanitat catalana per la manca de recursos i inversions.
Volem  defensar  els  treballadors  que  malgrat  els  escassos  recursos  unes  vegades  i  les
infracondicions, unes altres, mantenen la seva professionalitat i vocació de servei. I per tant,
hem de centrar la nostra crítica als que han dirigit la política catalana en els darrers anys. Diran
que tornem al nostre discurs de sempre, però ho seguirem repetint perquè crear ambaixades pel
món, de celebrar referèndums il·legals, inundar de subvencions a aquells que ens guinyen l'ullet
i contribueixen a la causa independentista ens ha costat molt car. Tot té un cost i els diners son
els  que son i  els  darrers  Governs  de la  Generalitat  han estimat  més aquestes  despeses  que
invertir en allò que realment interessava a la ciutadania i malauradament, la sanitat ha estat la
gran  abandonada  pel  procés  independentista  amb  manca  de  centres,  manca  de  projectes  i
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pacients abandonats. Per això, en la nostra defensa del sentit comú i de tenir les prioritats clares
des del primer moment de la constitució del Parlament de Catalunya i  del futurible i  incert
Govern de la Generalitat, votarem a favor de la Declaració Política.»

A continuació, per GSSP intervé el Sr. Miquel Herera, que textualment diu:  Esta mañana los
concejales  de GSSP y muchas personas  del  círculo de Podemos Gavà  hemos  estado en  la
Manifestación por la Sanidad Pública y en apoyo a la Plataforma del Hospital de Viladecans, un
enorme saludo a las y los que están hoy aquí en el pleno. Es evidente lo importante que es este
tema, que afecta a miles de pacientes, algunos con casos bastante graves. Si la situación de las
listas de espera siempre ha sido complicada, con los recortes del Partido Popular a la Sanidad,
de unos 7.000 millones de euros, la situación empeoró gravemente. Es evidente el modelo de
Sanidad que pretende la derecha, un modelo que desbarate y deslegitime la Sanidad pública, con
el fin de poder desmantelarla y venderla a la Sanidad privada. No podemos permitir que el
modelo  neoliberal  del  capitalismo  salvaje  donde  solo  importa  el  beneficio  empresarial,  se
imponga a la lógica y al bienestar de la gente. La prioridad siempre deben ser las personas, su
salud y su bienestar. Por eso desde GSSP seguiremos luchando por la defensa de un modelo de
Sanidad Pública y de Calidad. «

Pel  grup  municipal  d'ERC  intervé  la  Sra.  Marta  Jiménez  que  manifesta  que  el  seu  grup
municipal donara suport a la declaració, atès que, encara que no estiguin d'acord amb algunes de
les expressions de la declaració, la qualitat assistencial i la sanitat pública esta per sobra de
qualssevol consideració. Considera que els ciutadans mereixen que fem tos els esforços i totes
les reclamacions necessàries  per garantir la qualitat assistencial, és innegable que hi ha llista
d'espera més llargues del que es voldria, i que es recursos no són els que haurien de ser; també
és innegable que a la convocatòria que la plataforma per a la defensa de l'hospital per avui,
expressaven literalment la seva satisfacció per les polítiques que l'últim govern de la Generalitat
mirava d'implementar,  però aquest  govern ja no hi és,  avui  en dia és el govern de Madrid,
Considera també evident que no és gaire de rebut retreure falta de voluntat política de persones
que ara estan empresonades o exiliades i cessades, a un parlament que avui en dia no existeix
per que es va dissoldre, que no ha pogut aplicar el previst pla de salut de Catalunya de 2016-
2020, que no ha pogut aplicar el pla d'urgències de Catalunya, que no ha pogut començar les
obres  de l'hospital  de  Viladecans previst  per  a  aquest  desembre,  tot  això esta  ara  en mans
d'instàncies  que  han  impedit  la  implementació  d'aquestes  mesures,  cosa  que  creu  que  no
millorara  

Per part del grup Municipal de C's intervé el Sr. Gavilan, que manifesta que retallades és igual a
gestió independentista, és innegable que des del govern dels millor del Sr. Mas va començar la
seva deriva secessionista van començar les retallades en la sanitat que és el pilar del benestar,
1.000 llits tancats, plantes tancades, hospitals sense fer,  1.500 milions de pressupost sanitari
menys; entre el 2009 i el 2015 l'associació estatal de directors i gerents de serveis socials  diu
que s'ha baixat la despesa un 31,27%. Afegeix que entre el 2010 i el 2015 l'institut Català de
Salut va perdre 4.800 empleats, però és gestió del govern d'Espanya, no de la Generalitat que  té
les competències transferides, és millor invertir en embassades, 37 milions a l'any en publicitat
institucional per fer el procés més internacional; els 70.000 milions donat des del  2007 pel
FLA, on estan?, en que s'han gastat?. Finalitza dient que com el que importa és la sanitat i les
persones el seu grup votara a favor, i espera que els compromisos al Parlament, com va ser la
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proposta de resolució presentada per C's, i PSC per obrir  el CAP i les urgències de Gavà es
realitzin algú dia.

Torna a intervenir el ponent, Sr. Díaz per agrair als grups que donen suport a la declaració, i
afegeix que s'esta parlant d'una mala gestió que s'ha fet durant anys de la salut pública, però
sembla que si critiques la gestió de la sanitat critica a la meva força política, al meu president i a
totes les senyes d'identitats que el nacionalisme diu que cal tenir, però Catalunya no és el pati de
ningú. Afegeix que no hi dubte que hi ha hospitals immillorables a llocs que tenen molta menys
població que el Baix Llobregat i hi tenen dret, però és cert que al Baix Llobregat, per qüestió de
no clientelisme polític, on menys s'ha invertit per habitant. Considera que això és injust a un
país modern, i això és per que no s'ha cregut en  la sanitat pública com servei públic universal,
sinó com una forma de concentrar inversions en territoris on voten a una determinada força
política, i a la resta del territori el mínim possible, i així ha estat a l'Àrea Metropolitana durant
molt anys, i això s'ha viscut aquí amb l'hospital de Viladecans, i després de moltes lluites s'ha
aconseguit un compromís que el Conseller que vingui haurà de complir.   Adreçant-se al Sr.
Castellanos diu que s'esta parlant de l'essència de la democràcia, que fer una crítica a una mala
gestió no és atacar a força política ni  a un president,   que la salut  pública no és una cosa
d'esquerres o de dretes, sinó de civilització i cohesió social, s'esta parlant de defensar un dret i
de posar les mesures oportunes que és lo que porta progrés a la ciutadania de Catalunya, i no
solament debats identitaris

12 –   MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL GAVÀ,SÍ SE PUEDE EN DEFENSA DEL   
SISTEMA PÚBLICO DE PENSIONES 
 
La Seguridad Social ha tomado este viernes 7.792 millones para poder hacer frente a la paga
extra de las pensiones de diciembre. Ha utilizado 4.206 millones que le faltaban por coger del
préstamo de 10.192 millones que le concedió el Gobierno en los últimos Presupuestos. En junio
ya había usado 5.986 millones para abonar la extra de verano.Y ahora se agota el resto para
poder pagarla de diciembre, incluyendo la liquidación del IRPF. Los otros 3.586 millones se han
extraído del Fondo de Reserva: La Hucha de las Pensiones. 
 
La Reforma Laboral de 2010 del Gobierno de Zapatero que abarató y facilitó el despido para
contentar a Bruselas y la todavía más virulenta reforma del Gobierno de Rajoy del año 2012 que
trajo como consecuencia  altos  niveles de paro,  bajos salarios,  precariedad laboral  masiva y
contratación  abusiva,  contribuyeron  decisivamente  al  déficit  de  la  Seguridad  Social:  las
cotizaciones no cubren los gastos y el gobierno ha recurrido de manera sistemática a vaciar el
denominado Fondo de Reserva de las Pensiones. 
 
La disminución de los ingresos por cotizaciones es una consecuencia lógica de la disminución
de cotizaciones por las altas tasas desempleo, de las mayores de Europa,y a la baja calidad de
los que se crean. Es obvio que la baja calidad del empleo con salarios bajos produce bajas
cotizaciones. Otro factor que contribuye decisivamente a esta tendencia negativa es la alta tasa
de temporalidad ligada principalmente al sector servicios y a otros sectores como la agricultura
que no se escapan a este tipo de contratación. 
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A la bajada de ingresos en la Seguridad Social también han contribuido algunas medidas del
gobierno en forma de “ventajas” al empresariado y a los emprendedores: bonificaciones, tarifas
planas, etc. Medidas que se venden políticamente como ayudas a la contratación y que también
salen de la“hucha de las pensiones”. Unas medidas que se tomaban paradójicamente a la vez
que se aprobaba unilateralmente la Ley 23/2013 Reguladora del Factor de Sostenibilidad y del
Índice de Revalorización de las Pensiones, es decir acordando que las pensiones podían subir
menos que el IPC anual y haciendo saltar por los aires el propio Pacto de Toledo. 
 
El Fondo de Reserva de las Pensiones superaba los 66.000 millones de euros en 2011 como
consecuencia del superávit de la Seguridad Social. Se trataba de asegurar unas pensiones dignas
actualizadas con arreglo al IPC anual y por otra parte de garantizar unos Servicios Sociales de
calidad,  asegurando  un  Sistema  deAutonomía  y  Atención  a  la  Dependencia  público  y  de
calidad. 
 
Ahora mismo la realidad es que de las 9.581.770 pensiones, el 50% está por debajo del Salario
Mínimo Interprofesional y el 70 % está por debajo de los 1.000 euros. 
 
La Seguridad Social ha tomado este mes 7.792 millones para poder hacer frente a la paga extra
de las pensiones de diciembre. De ellos, 3.586 millones se han extraído del Fondo de Reserva,
la llamada hucha de las pensiones. El Fondo de Reserva de las Pensiones ha bajado de los
66.815 millones en2011a los 8.095 millones acomienzos deeste año. Es decir, a día de hoy le
queda apenas lo justo para abonar una sola mensualidad más. 
 
Esto  pone  claramente  en  riesgo  la  calidad  y  el  futuro  mismo  de  estas  prestaciones.  Una
estrategia que conecta con la visión neoliberal de las pensiones como unas prestaciones que
deben asegurarse los trabajadores y trabajadoras acudiendo a las entidades privadas (bancos y
aseguradoras) que ven en ello un gigantesco negocio de futuro. 
 
La solución pasa obviamente por corregir esta situación aumentando los ingresos del sistema
público  de  pensiones  estableciendo  nuevas  fuentes  de  financiación  e  impidiendo  que  el
Gobierno pueda disponer arbitrariamente de cantidades del Fondo.Y por supuesto derogando
una reforma laboralque trae  como consecuencia  precariedad,desempleo ybajos  salarios  ypor
tanto bajada de ingresos por cotización. 
 
Sólo  con  la  creación  de  empleo  estable  y  de  calidad  y  abandonando  el  mantra  de  que  el
desarrollo y la salida de la crisis se tiene que basar en salarios de miseria será posible reconducir
esta peligrosa tendencia que pone en peligro el presente y el futuro de las pensiones. Se ha
demostrado en los últimos años que la recuperación económica no es posible con una mayoría
social empobrecida y con bajos salarios que no consume y produce directamente más desempleo
y cierre de empresas en un bucle dramático. Algo que comienza a reconocer incluso el BCE. 
 
También hay que considerar que si el  conjunto de la ciudadanía contribuyó al rescate de la
banca, es justo que ahora sea la banca quien ayude a sostener el sistema de pensiones, a través
de nuevos impuestos que constituyan fuentes de financiación complementarias, que contribuyan
a la sostenibilidad del sistema público para las actuales y próximas generaciones, tal y como
propuso Iglesias en el programa político de Podemos en el 2015, o Sánchez a principios del
presente año 2018. 
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Por  todo ello  el  grupo municipal  Gavà,  Sí  se  puede  propone  al  Ayuntamiento  de  Gavà  la
adopción de los siguientes: 
 
ACUERDOS: 
 
Primero.-El Pleno Municipal de Gavà insta al Parlamento y al Gobierno de la Nación a la
derogación de las dos Reformas Laborales, las de 2010 y 2012, debido a que sus consecuencias
nefastas para la calidad del empleo pone en riesgo la sostenibilidad y el futuro de las pensiones.
Así  mismo, impulsar una senda de aumento salarial  de trabajadores,  autónomos,  empleados
públicos  y  un  incremento  del  Salario  Mínimo  para  elevar  las  bases  de  cotización  y  la
recaudación de la Seguridad Social. 
 
Segundo.-El Pleno Municipal de Gavà solicita al Gobierno de la Nación la derogación de la
Reforma de las Pensiones aprobada por la Ley23/2013 Reguladora del Factor de Sostenibilidad
y el Índice de Revalorización de las Pensiones, con el fin de seguir garantizando una pensión
digna que suba anualmente lo mismo que el IPC. 
 
Tercero.-El Pleno Municipal de Gavà insta al Gobierno de la Nación a establecer por ley que
las pensiones no puedan estar, en ningún caso, por debajo del Salario Mínimo Interprofesional.
Proponemos la revalorización de la pensión mínima en los siguientes términos: la pensión de
jubilación personal  o con cónyuge no a cargo será equivalente al SMI anual,  la  pensión de
jubilación con cónyuge a cargo será equivalente al 110% del SMI anual. 
 
Cuarto.-El Pleno Municipal de Gavà insta al Gobierno de la Nación a que se prohíba por ley la
libre  disposición  del  Fondo  de  Reserva  de  las  Pensiones  para  situaciones  de  déficit  de
cotizaciones  y  a  buscar  vías  de  financiación  directas  desde  los  Presupuestos  Generales  del
Estado mientras se siga produciendo el déficit  por cotizaciones, así como nuevas fuentes de
financiación  complementarias  alas  cotizaciones  a  ravés  de  impuestos  para  que  la  banca
contribuya a sostener el sistema público de pensiones. 
 
Quinto.-Trasladar este acuerdo a los grupos políticos del  Congreso de los Diputados,  a los
grupos políticos del Parlament de Catalunya, al Gobierno de España y al de la Generalitat de
Catalunya,  a  los  Consejos  Comarcales.A lasAsociaciones  o  Federaciones  de  Municipios  de
Catalunya 
 
Sexto.-Comunicar este acuerdo a toda la ciudadanía a través de todos los medios municipales:
televisión, prensa digital y en papel, radio, internet y cualquiera otro medio de comunicación 
municipal 
 
La Declaració política va ser aprovada per catorze (14) vots a favor (7 PSC , 3 ERC, 2 GSSP i 
2  CiU),  dos  (2)  en contra  (2 PP),  i  tres  (3)  abstencions (3 C's)  ,  donant-se  per  tant  el  vot
favorable  de  la  majoria  simple  (més  vots  afirmatius  que  negatius)  dels  membres  de  la
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

------------
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El Sr. Miguel Herrera, un cop finalitzada la lectura de la declaració política,  va dirigir-se a
l'alcaldessa per demanar-li    si,  abans o després de la votació,  la marea pensionista pogués
dirigir unes paraules al Ple. A la qual cosa, l'alcaldessa va respondre que no era una qüestió que
depengués d'ella sinó que aquesta possibilitat no estava contemplada al ROM, afegint que seria
una de les modificacions a  incloure a la proposta del nou ROM. 

A continuació es va obrir el torn d'intervencions dels portaveus municipals, i el primer regidor
va ser el Sr. Rafanell, portaveu del grup municipal de CiU, qui va explicar que “tots coneixem
els problemes dels pensionistes, perquè coneixem a algú. Fa més de tretze anys que no es pugen
les seves pensions.  A banda de la gestió nefasta del PP, que posa en perill la seguretat social,
que empobreix les persones pensionistes, defensem la campanya de les pensions, cosa de tots,
tenint en compte que hi ha un 45% per sota del salari mínim. Per tot això, nosaltres votarem a
favor.

Seguidament va intervenir, en representació del Partit Popular, el Sr. Llobet, qui va dir que és
un tema recurrent del grup de Gavà sí se puede, que sempre porten al plenari la reforma laboral
o la reforma de les pensions i tornarien  a reiterar algunes dels arguments que ja havien donat
anteriorment.  Aquest  any  2017,  va  dir,  l'ocupació  ha  pujat  en  490.000  persones,  l'atur  ha
disminuït en 471.000 persones, per tant un 11,12%. L'ocupació indefinida s'ha incrementat en
357.900 persones,  i  la  temporal  en  179.200 persones.  Quan el  Partit  Popular  va  arribar  al
Govern l'any 2011, la taxa d'atur era del 22,56%, amb 5.300.000 aturats, i actualment és del
16,5%,  amb 3.700.000 aturats.  Per  tant,  hi  ha  hagut  una  reducció  de   1.600.000 aturats,  i
l'ocupació ha arribat a dinou milions de persones, i s'espera que l'any 2020 s'arribi a vint milions
de persones ocupades.  La reforma laboral no marca els salaris, sinó els acords als que arriben
els sindicats amb els empresaris, dada molt important a tenir en compte, cap govern de cap
partit pot fixar els salaris. En les eleccions del juny de 2016, el Partit Popular va obtindre vuit
milions de vots dels espanyols, molts d'aquests van ser pensionistes, per tant, va dir, es difícil
pensar que qualsevol partit que governi, el que sigui, en cap moment pensi en no tractar de la
millor manera possible als pensionistes perquè són molts dels votants del Partit Popular, o del
Partit Socialista, o de la resta de partits. Per tant, no té cap sentit pensar que cap partit polític
pren decisions en contra d'aquells que ells mateixos pensen que tú els defensis. El Partit Popular
el que vol fer, i per això està el pacte de Toledo, és assegurar el sistema i assegurar les pensions
del futur. A tots els agradaria que les pensions pugessin, jo estic proper a una jubilació, els meus
pares estan jubilats, els meus sogres estan jubilats, tots tenim família que estan jubilats, tots
volem una bona pensió, però especialment assegurar que cobrin una pensió. Per tant entenem
que el sistema s'ha de reformar, s'ha d'estudiar, i en el pacte de Toledo totes les formacions
polítiques podran dir la seva, podran fer aquesta proposta, i si el conjunt dels partits polítics al
Congrés dels Diputats troben adient una reforma en el sentit que es proposa, doncs evidentment
s'aprovarà i es tirarà endavant.

El següent partit  que va intervenir va ser el d'Esquerra Republicana de Catalunya, i el Sr. Pérez
va exposar que “efectivament,  senyors del  PP,  van arribar l'any 2011 a governar al  govern
d'Espanya  i en aquell en el fons de pensions hi havien 66.000 milions d'euros emmagatzemats.
A dia d'avui queden 8.000. Mentrestant vostès rescaten la banca, no hi ha diners per rescatar les
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persones.   Evidentment la situació laboral precària que hi  ha actualment crea encara pitjors
condicions i vostès ho saben perquè és el vostès han provocat amb les seves polítiques de dretes.
Una anotació a banda:  curiosament vostès i per extensió, el bloc del 155   o monàrquic, sempre
diu les pensions a la futura república catalana no es podrien pagar.  Per desgràcia,  al  regne
d'Espanya a dia d'avui ja són un problema real. Hi ha un frau a la seguretat social valorat en cent
mil milions cada any. Si destinessin més inspectors d'Hisenda, això té un cost evidentment, es
podria rescatar una part important d'aquest, però, és clar, és més interessant gastar-se vuitanta
cinc milions d'euros en reprimir al poble català que no invertir en inspectors d'Hisenda. I així
podríem seguir, seguir i seguir. Al final vostès són els responsables, i per defecte, també el
PSOE que ha estat molts anys governant a l'Estat espanyol, que han provocat aquesta situació,
en la qual, la gent que està aquí al davant està patint, i d'aquí uns anys nosaltres també patirem.
Vostès són els responsables, i només vostès”. 

A continuació va pendre la paraula el Sr. Ibáñez, portaveu del grup municipal de Ciutadans, qui
va dir que “nosotros creemos que no hay soluciones fáciles ni mágicas. El sistema actual no
parece demasiado sotenible. Tenemos que ir hacia un sistema de acumulación,  no sé cómo se
hace esa transición cuando estamos en un sistema con el agua al cuello, ¿cómo lo hacemos?
Vemos que se  nos  proponen algunas soluciones.  La primera es  un aumento salarial  de  los
trabajadores para aumentar la cotización a la Seguridad Social. Nosotros creemos que lo que no
se puede permitir es que de la salida de esta crisis se aprovechen los más ricos. Pero si nosotros
queremos y estamos en la línea de un aumento salarial  de los trabajadores,  no es para que
coticen más a la Seguridad Social, sino para incrementar su capacidad adquisitiva y también
para aumentar su nivel de vida, no solamente para recaudarles más por el otro lado de Seguidad
Social.Se  nos  habla  de  un  aumento  salarial  de  trabajadores.  Autónomos,  ¿quién  le  sube  el
salario a los autónomos? El propio mercado. Si hay trabajo podrá ganar más dinero,  aumentará
él mismo su cotización, pero nadie puede aumentar el salario a un autónomo porque no lo tiene,
pura  y  simplemente.  Aumentar  los  salarios  de  los  empleados  públicos.  ¿De  dónde  sale  el
dinero? Del Estado ¿Quién es el Estado? Todos ¿Cómo lo va a recaudar? Vía impuestos.  Un
incremento del salario mínimo. Estamos de acuerdo, se necesita. Es una vergüenza el salario
mínimo que tenemos en este país. A pesar del aumento que se ha hecho este año sigue siendo
una cantidad absolutamente insuficiente. Pero tampoco se puede, a nuestro entender, coger y
hacer un incremento muy grande porque quien lo sufriría son los propios trabajadores que están
cobrando en este momento el salario mínimo, porque eso podría repercutir en el empleo.Hay
que hacerlo, pero hay que hacerlo con constancia, no un año sí y un año no. Hay que hacer un
aumento de manera continuada, con un objetivo, pero no a golpes porque a golpes puede ser
contraproducente precisamente para aquellos que queremos defender. Otra de las propuestas es
que en el caso de que se tenga cónyuge, se cobre el 110% del salario mínimo interprofesiona.
¿Con el 10% del salario anual, come y viste ese cónyuge? No llega ni al día quince. ¿Hay que
buscar vías de financiación directas desde los presupuestos? Quizá sí. Posiblemente lo que haya
que hacer es un impuesto gradual en función de la renta para mirar de tapar ese agujero que
tenemos y mirar de contrarestar o compensar ese sistema que ahora tenemos desequilibrado.
Pero dessengañémonos, soluciones mágicas no hay. Pedirle dinero a la banca es que la banca
nos aumente a todos los que tenemos una cuenta corriente las comisiones, que nos cobre un euro
o  dos  más  por  la  tarjeta.  Seamos  serios.  Busquemos  entre  todos  una  solución  seria  y  de
continuidad, no parches con diferentes cosas que puedan parecer muy bonitas, busquemos la
efectividad porque al fin y al cabo somos todos los que nos jugamos la jubilación. 
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Seguidament va intervenir  el  Sr.  Díaz com a portaveu del  grup municipal  del  PSC,  que en
primer lloc va anunciar que el seu grup votaria a favor de la declaració i agraïa que s'haguessin
incorporat les esmenes que a continuació va explicar. En primer lloc, ha estat la reforma laboral
que junt amb la crisi  econòmica, ha fet una devaluació dels salaris,  que estan com als anys
noranta. Això ha fet que la base de cotitzants, els diners globals de la comunitat per fer front a
les  pensions  s'hagi  reduït.  Per  tant,  al  nostre  parer,  s'hauria  de  modificar  l'estatut  dels
treballadors per a que sigui, com en altres països, una carta de drets laborals,  i no un catàleg de
precarietat  laboral  com  ho  és  en  aquest  moment.  Respecte  al  comentari  de  que  no  hi  ha
solucions màgiques que abans havia dit el portaveu de C's, sí que les hi ha, va dir, com és el
rescat a la banca que paguem entre tots. Per tant, no esperem màgia però sí que si el conjunt dels
espanyols es va veure obligat a ser solidari amb la banca, ara li toca a la banca moure fitxa i ser
solidària amb el conjunt dels espanyols amb un impost que hem proposat que es posi la banca
per així col·laborar perquè es necessiten altres fonts de financiació. El sistema de pensions és
sostenible, el que passa és que és un “bombón” per a molts interessos privats. Passa el mateix
que amb la sanitat, amb la declaració política que anteriorment s'havia tractat. Hi ha qui vol un
model que vol facilitar que aquest “bombón” de mica en mica se l'emportin alguns interessos
privats que tots coneixem, o bé entre tots treballem i obliguem, i aquí els polítics han de ser
valents, sobretot els que estan al govern central a que agents com la banca col·laborin, entre
altes fonts de financiació.  De totes maneres i per concloure, al final el que ens trobem parlant
amb la gent gran, com a la concentració que va haver-hi dies abans a la plaça Balmes, és que és
una vergonya l'increment que ha hagut aquest any de la jubilació. Un país del segle XXI no es
pot permetre això, guanyant els es guanya la banca. 

Finalment, va tornar a prendre la paraula el Sr. Herrera per respondre als altres portaveus. En el
cas  del  grup de Ciutadans,  va  explicar  que demanen augment  dels  salaris  no solament  per
l'augment de la cotització, evidentment, però la moció presentada parla de pensions. Parlen de
com  l'augment  dels  salaris  i  de  les  cotitzacions  influeix  en  les  pensions.D'altra  banda,  va
explicar que les propostes presentades no són ni “parches ni locura ni magia” . Són propostes
reals i estudials però evidentment vostès tenen una visió conservadora, neoliberal i de dretes, i
per això no entenen les propostes plantejades. 

Respecte al Partit Popular, va adreçar-se al Sr. Llobet i li va dir que, a més de crear ocupació,
haurien de fer-ho creant ocupació de qualitat i amb salaris dignes. No ho estaran fent tan bé
quan s'ha esgotat la guardiola de les pensions.

Va acabar la seva intervenció agraint a tots els partits que els hi van donar el seu recolzament, a
la “marea de pensionistas” per haver vingut al Ple, i per la lluita que estan mantenint, “mucha
fuerza compañeras y compañeros”. 

----------

Esgotats els assumptes a discutir, la Sra. Alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent
les 22 hores i 28 minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe.

L'Alcaldessa      El Secretari general              
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